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Ľ. Boháč sa vzdal 
funkcie vicestarostu

Markovičov kabaret 
štartuje v októbri

Názory na problematiku 
parkovania 

Medzinárodný deň 
duševného zdravia 

Mestskí poslanci zakázali Mestskí poslanci zakázali 
zábavnú pyrotechniku zábavnú pyrotechniku 
aj na Silvestra a Nový rokaj na Silvestra a Nový rok

Čierne stavby dostali zelenú, 
sudca trestné stíhanie zastavil
Stavebník piatich čier-

nych stavieb v račian-
skych vinohradoch sa 
v polovici septembra po-
stavil pred Okresný súd 
Bratislava III. Išlo o po-
jednávanie, ktoré sa malo 
konať ešte v júni 2016 na 
základe trestného ozná-
menia Okresnej prokura-
túry Bratislava III vo veci 
prečinu neoprávneného 
uskutočňovania stavby 
a marenia výkonu úradné-
ho rozhodnutia.
 Stavebník, ktorý od 
1. apríla do 31. augusta 2014 
bez stavebného povolenia a 
v rozpore s územným plánom 
spustil výstavbu piatich do-

mov v lokalite Fixle, vyhlásil 
pred súdom, že sa cíti nevinný 
a žiadal o ukončenie trestné-
ho stíhania voči svojej osobe. 
Sudca mu vyhovel a trestné 
stíhanie zastavil. Informoval 
o tom Miestny úrad Rača. 
V odôvodnení podľa miestne-
ho úradu sudca uviedol, že za 
spomínaný skutok bol staveb-
ník už potrestaný príslušným 
správnym orgánom v konaní 
o priestupku, v ktorom mu 
bola právoplatne uložená po-
kuta a toto rozhodnutie mož-
no považovať za dostačujúce 
a navyše nemôže byť za rov-
naký čin potrestaný dvakrát.

(dokončenie na str. 2)

Podchod na 
Trnavskom mýte 
má zelenú
Toľko kritizovaný pod-
chod na Trnavskom mýte, 
ktorý je už roky han-
bou Bratislavy, je zdá sa 
z najhoršieho vonku. Zre-
konštruovať ho má spo-
ločnosť Immocap Group, 
a. s., investor blízkeho ob-
chodného domu. 
 Rozhodli o tom mestskí 

poslanci na rokovaní 29. sep-

tembra 2016. Podchod pre-

najali na 15 rokov, s možnos-

ťou opcie na ďalších päť rokov 

za ročné nájomné jedno euro. 

Investor má za to do jeho ob-

novy investovať vyše milión 

eur.

 Immocap Group chce vy-

tvoriť z podchodu oddychovú 

zónu, funkčnú obchodnú časť 

a bezpečné moderné prostre-

die. Investor predpokladá, že 

revitalizačné práce budú trvať 

približne do polovice októbra 

budúceho roka. Náklady od-

haduje spoločnosť na takmer 

1,3 mil. eur. Ďalej plánuje 

upraviť aj vonkajšie priestory 

pri podchode. Rekonštruk-

ciou by malo prejsť všetkých 

sedem vonkajších vstupov. 

Investor počíta s výmerou 

predajných priestorov 1350 

štvorcových metrov a uvažuje 

podchod na noc zatvárať, no 

o tejto veci chce diskutovať 

ešte s magistrátom. Primátor 

Ivo Nesrovnal ale zatiaľ s noč-

ným uzatvorením nesúhlasí. 

„Naším cieľom je vytvoriť prí-

jemné miesto, cez ktoré budú 

ľudia prechádzať radi a s po-

citom bezpečia,“ povedal ten-

to mesiac generálny riaditeľ 

spoločnosti Immocap Group 

Martin Šramko.

(pokračovanie na str. 4)

Aj keď voči zábavnej 
pyrotechnike použí-

vanej na sídliskách má 
oprávnené výhrady množ-
stvo obyvateľov Bratisla-
vy, mestskí poslanci ju 
zakázali úplne – teda aj na 
Silvestra a Nový rok. Či sa 

aj v tomto prípade stane 
zákaz len formálnym vý-
kričníkom, sa uvidí najmä 
počas príchodu Nového 
roka, kedy pyrotechniku 
ľudia hromadne používali 
pri oslavách na námes-
tiach, uliciach, dvoroch, 

záhradách a pod...
 Po 1. novembri 2016 má 
na celom území Bratislavy 
platiť nové všeobecne záväz-
né nariadenie (VZN) o pou-
žívaní zábavnej pyrotechniky, 
ktoré zakazuje používanie 
pyrotechniky kategórií F2 a 

F3 počas celého roka. Zákaz 
používať tieto druhy pyro-
techniky bude platiť aj počas 
osláv Silvestra a Nového roka.

(pokračovanie na str. 2)

Podľa poslanca je kontroverzný plot okolo americkej ambasády už čiernou stavbou
Na rokovaní mestské-

ho zastupiteľstva 29. 
júna poslanci neschváli-
li novú nájomnú zmluvu 
pre ambasádu USA na 
Hviezdoslavovom ná-
mestí. Podľa niektorých 
mestských poslancov to 
znamená, že plot je dnes 
už čiernou stavbou.
 Na zasadnutí zastupiteľ-
stva 29. júna 2016 mestskí 
poslanci odhlasovali predĺ-
ženie doby nájmu o tri roky, 

s opciou na ďalšie dva roky. 
Predĺženie malo vstúpiť do 
platnosti pod podmienkou, 
že ho ambasáda podpíše v 
lehote do 60 dní. Ambasáda 
doručila hlavnému mestu 
podpísaný dodatok v uve-
denej lehote, avšak po uply-
nutí doby nájmu, teda po 15. 
8. 2016. „Tým, že dodatok 
podpísali po uplynutí doby 
nájmu, nájomný vzťah vlast-
ne zneplatnili. V súčasnosti 
je teda plot okolo ambasády 

už čiernou stavbou,“ uviedol 
Martin Borguľa, poslanec 
mesta a predseda Klubu 
pre Bratislavu. Ambasáda 
zároveň zaslala v septembri 
na magistrát list, v ktorom 
žiadala doplniť do zmluvy 
klauzulu o tom, že všetky 
fi nančné záväzky nájom-
cu vyplývajúce zo zmluvy 
podliehajú dostupnosti fi -
nančných prostriedkov, 
ktoré každoročne vyčleňuje 
Kongres USA. Nakoľko táto 

klauzula nebola schválená 
v mestskom zastupiteľstve, 
musel byť na rokovanie kon-
com septembra predložený 
návrh na uzatvorenie novej 
zmluvy o nájme pozemkov. 
Nová nájomná zmluva ale 
hlasovaním poslancov ne-
prešla.

Viac sa k téme dočítate 
na str. 2.

(rl)

Prevádzková 
doba podnikov 
stále traumatizuje 
Staromešťanov
Otázky prevádzkovej 

doby podnikov, teda 
najmä dokedy môžu byť 
otvorené v Starom Mes-
te, stále traumatizuje 
množstvo obyvateľov tej-
to mestskej časti. Mnohí 
obyvatelia tvrdia, že majú 
právo na nočný kľud, po-
riadok a dôstojný život vo 
svojom obydlí, prevádzka-
ri argumentujú slobodou 
podnikania a aj tým, že 22. 
hodina ako záverečná,  by 
bola pre mnohých likvi-
dačná.
 Starosta Starého Mesta 
Radoslav Števčík nepodpísal 
uznesenie, ktorým miestni 
poslanci schválili na septem-
brovom zasadnutí všeobecne 
záväzné nariadenie (VZN) 
o pravidlách času a predaja 
v obchode a času prevádz-
ky služieb na území mest-
skej časti. Svoje rozhodnutie 
odôvodňuje rýchlou právnou 
analýzou. Z nej podľa neho 
vyplýva, že niektoré uznese-
nia sú nad rámec kompetencií 
samosprávy, prípadne v roz-
pore s niektorými zákonmi. 
„Domnievam sa, že je v záuj-
me poslancov, aj obyvateľov, 
aj v mojom osobnom, aby 
sme prijímali legislatívu, ktorá 
bude plne v súlade so záko-
nom, bude rešpektovať naše 
kompetencie a právomoci, 
ktoré nám dáva zákon,“ uvie-
dol R. Števčík. Je presvedčený, 
že ak by VZN v takomto znení 
vstúpilo do platnosti, mohlo 
by mestskej časti spôsobiť 
problémy. „Žiaľ, len stanove-
ním času predaja sa problém, 
ktorý pretrváva predovšetkým 
v historickom jadre, nepodarí 
vyriešiť,“ uviedol. 
 Radoslav Števčík apeluje 
na poslancov Národnej rady 
SR, aby zmenili legislatívu 
a posilnili kompetencie pre 
miestne samosprávy. Starosta 
tiež ubezpečil, že urobí všetko 
preto, aby boli chránené záuj-
my obyvateľov Starého Mesta. 
Za absurdné považuje, aby 
boli podniky v centre otvore-
né len do 22:00 h.

(pokračovanie na str. 3)

Mestská polícia chce zasahovať 
proti nelegálnej pyrotechnike
Koncom septembra 

schválili mestskí 
poslanci jednu z ďalších 
kuriozít. Od 1. novem-
bra má prísť do platnosti 
VZN, ktoré zakáže použí-
vanie zábavnej pyrotech-
niky aj počas silvestrov-
ských osláv.
 Výnimku tvoria iba veľ-

ké ohňostroje, ktoré za-

bezpečuje oprávnená fi rma 

s povolením a detská zábav-

ná pyrotechnika. Zakázané 

kategórie pyrotechniky F2 

a F3, kam napríklad patria 

petardy, ale aj dlhé prskavky, 

by teda mali z bratislavských 

sídlisk a ulíc vymiznúť. Po 

nadobudnutí platnosti tohto 

nariadenia, hrozí vinníkom 

pokuta až 500 eur. Pýtali sme 

sa preto Mestskej polície, či 

je pripravená dohliadať na 

dodržiavanie zákona aj po-

čas silvestrovskej noci, kedy 

sa zrejme dajú očakávať  ti-

síce prehreškov voči VZN. 

„Sme pripravení plniť si 

všetky povinnosti, ktoré nám 

z VZN vyplývajú,“ uvádza sa 

v stanovisku MsP Bratislava, 

ktorá disponuje iba niekoľko 

desiatkami príslušníkov.

(red)

foto Martin Horák
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Čierne stavby dostali zelenú, 
sudca trestné stíhanie zastavil

(dokončenie zo str. 1)

Keby sa však pojednávanie 
konalo podľa pôvodného ter-
mínu ešte v júni, nemuselo 
k tomu scenáru vôbec dôjsť... 
 „Tento prípad je doslova 
priamym návodom, ako sa dá 
postaviť päť domov načierno 
a nemať z toho žiadne trest-
noprávne následky. Diery 
v legislatíve stavebného záko-
na sú v tomto prípade viac ako 

zjavné,“ vyjadril sa starosta 
Rače Peter Pilinský, ktorý po 
pojednávaní neskrýval skla-
manie. 
 Na základe rozhodnutia 
Stavebného úradu v Rači musí 
dotyčný stavebník zaplatiť 
pokutu vo výške 29 700 eur, 
tú však stále neuhradil a na-
miesto toho dal na súd správ-
nu žalobu na preskúmanie 
rozhodnutia o uložení pokuty.

(red) 

Parkovacia politika – odpovede na 
nepríjemné otázky neprichádzajú
Aj keď si uvedomujeme, 

že sme miestnym samo-
správam a hlavnému mestu 
položili množstvo otázok, 
mestské časti i magistrát si 
mohli vybrať a odpovedať na 
tie, ktoré sa ich bezprostredne 
týkajú. Napokon, starostovia 
i primátor na danú proble-
matiku svoj názor majú. Ale 
zatiaľ žiadny zodpovedný zá-
stupca samospráv v Bratislave 
nechce, alebo nevie odpove-
dať na jednu, či dve základ-
né otázky – prinesie nová 
parkovacia politika viac 
parkovacích miest? 
Resp. ak už má obyvateľ Bra-
tislavy platiť za parkovanie vo 
svojom meste - zaparkuje as-
poň v mieste svojho bydliska 
aj večer? Odpoveď na danú 
otázku je, že v niektorých 
mestských častiach sa to ga-
rantovať nedá a v ďalších sa 
to nebude dať v nasledujúcich 
rokoch. Ale potom je opäť a 
opäť namieste otázka: Za čo 
sa teda bude platiť? Za ten 

stav, ktorý sa aj tak v podstate 
nezmení...? Možno sa vám to 
bude zdať smiešne, ale one-
dlho možno vyrúbia „páni“ aj 
daň za jazdu bicyklom, daň za 
jazdu po mostoch... Absurd-
né? Dnes asi áno.
 Zdá sa ale, že mnohé sa-
mosprávy už otravujú tieto 
a podobné otázky týkajúce 
sa novej parkovacej politiky. 
Prečo? Pretože sú citlivé, pre-
tože si uvedomujú, že úrady 
chcú viac brať, ako dávajú. 
A idú opäť, ako ináč, pre nich 
cestou najjednoduchšou - vy-
ťahovania peňazí z vreciek 
Bratislavčanov. Mimocho-
dom, Bratislavčania, viete 
niečo o pripravovanom no-
vom parkovaní? Komunikuje 
o tom s vami vaša samosprá-
va, či poslanci? Zaujíma vás 
to vôbec? Dajte nám prosím 
vedieť. 
Viac sa o názoroch mest-
ských častí na parkovaciu 
politiku dočítate na strane 
7.                                            (rl)

Váš názor
Zákazy, zákazy, 
všade len tie 
zákazy...
 Svet sa asi zbláznil a 
zdravý sedliacky rozum 
zanikol a hlavne rešpekt a 
empatia. Nemyslíte? Prečo? 
Napríklad najnovším tren-
dom v spoločnosti, nielen 
v samospráve, sú zákazy. 
Niežeby tu zákazy v minu-
losti neboli, ale tentoraz, 
pod vplyvom rôznych ja-
vov, ktoré sa vynárajú, ako-
by naberali na intenzite. 
Ľudia a prostredníctvom 
nich aj poslanci, chcú všet-
ko zakazovať. Na tie bežné 
piktogramové zákazy a ich 
množstvo na budovách in-
štitúcií, múzeách, vchodoch 
do parkov, reštauráciách, 
v dopravných prostriedkoch 
a pod. sme  si už akosi zvykli. 
Pozrime sa ale na príkla-
dy niekoľkých zákazov, 
o ktoré sa bojuje dnes, alebo 
aj dlhodobo. Najnovšie sa 
v Starom Meste bojuje 
o jeden kontroverzný zá-
kaz - totiž aby prevádzka-
ri podnikov žiaden nemali 
a mohli svoje prevádzky 
poskytovať dovtedy, kým 
budú mať zákazníkov. Znie 
to logicky a na prvý pohľad 
správne. Veď o tom je podni-
kanie....Ale pozor! 
 Problém podľa mňa nie 
je v tom dokedy, ale ako. 
Ako prevádzky zvládajú a 
zvládnu svojich zákazníkov, 
teda tých, ktorí sa nevedia 
vpratať do kože a sú hluční 
a robia neplechu. A o to tu 
asi ide. Ak si niekto myslí, 
že podnikať znamená brať 
ohľad len a len na seba a ni-
koho iného, je na omyle. Už 
len z ľudského hľadiska. Nie 
sme tu sami, okolo nás žijú 
ľudia, sme na jednej lodi - a 
tak by sme sa mali aj sprá-
vať. Takže žiaden zákaz by 
nemusel byť, ak by sme boli 
k sebe navzájom ohľadupl-
ní a citliví (nie precitlivení) 

a vedeli, ako slušne podnikať. 
 Iný príklad - zákaz pyro-
techniky, teda najmä tej, kto-
rá vydáva zvuky a ruší. Iste, 
väčšina z nás sa asi zhodne 
na tom, že delobuchy, petardy 
a nočné ohňostroje rušia a 
môžu spôsobovať traumu. Ale 
potom je potrebné zakázať aj 
ich výrobu. Načo sa vlastne 
vyrábajú a ponúkajú na trhu, 
keď sa nebudú dať, okrem pár 
výnimiek, použiť...? Je to pa-
radox, chápete? Načo by sa 
povedzme vyrábal alkohol, 
keď by sa nemohol piť? A to, 
že spôsobuje smrť množstvu 
ľudí a nešťastie v rodinách asi 
nikomu netreba pripomínať. 
Načo by sa napríklad vyrába-
li autá, keby sme ich nemohli 
používať? Alebo len vo vyme-
dzenom čase? Navyše, keď tie 
autá predsa takisto spôsobujú 
hluk a sú nepriamou príčinou 
množstva úmrtí na cestách? 
Apropos, zdá sa, že paradox-
ne aj táto téma bude onedlho 
veľmi aktuálna – máme a bu-
deme mať autá, ale nebudeme 
ich mať kde zaparkovať... Na 
cestách ich nebudeme môcť 
adekvátne využívať, lebo 
kvôli ich množstvu sa vytvo-
ria také zápchy, že sa s nimi 
nepohneme. Takže sa urobia 
aké opatrenia? Zakáže sa 
jazdiť? Zatiaľ si taký zákaz 
nikto nedovolí ani vysloviť. 
A tak sa „proti“ množstvu áut 
a kvôli „nedostatku“ parkova-
cích miest vymýšľajú fi nančné 
– daňové opatrenia. Ale verte, 
oni sú len dočasné a nič nerie-
šia. Riešenie? Ak by ho niekto 
mal, bol by génius. Možno len 
malá rada: Menej, býva nieke-
dy viac.
 Pokiaľ ide o tie zákazy a 
zase len zákazy, verte, neboli 
by nutné, ako by sme skutoč-
ne používali ľudský rozum, ak 
by sme mali srdce namieste a 
teda, nesprávali by sme sa tak, 
ako by sme boli jediní na tej-
to planéte. A nerobili by sme 
iným to, nechceme, aby iní ro-
bili nám.

Marián Taller

(dokončenie zo str. 1)

Nariadenie schválilo mestské 
zastupiteľstvo 29. septembra 
2016. Je možné však naďalej 
používať výrobky kategórie 
F1 a F4. Kategória F2 a F3 
je v rámci Nariadenia vlády 
o sprístupňovaní pyrotech-
nických výrobkov na trhu z 
roku 2015, charakterizovaná 
ako: F2 - je zábavná pyrotech-
nika, ktorá predstavuje nízke 
nebezpečenstvo a má nízku 
hladinu hluku, možno ju po-
užívať vonku v obmedzených 
priestoroch,  F3 - je zábavná 
pyrotechnika, ktorá predsta-
vuje stredne veľké nebezpe-
čenstvo, ktorá je určená na 
používanie vonku na veľkých 
otvorených priestranstvách 
a ktorej hladina hluku nie je 
škodlivá pre ľudské zdravie.
 Podľa bratislavského ma-
gistrátu ide o pyrotechniku, 
ktorá je dostupná voľne v 
predaji, napríklad delobuchy, 
svetlice a ďalšie. Zo zákona je 
povolené robiť len ohňostroj a 
to spôsobilými osobami, teda 
používať výrobky v kategórii 

F4. Ide o pyrotechniku, ktorá 
nie je voľne dostupná v pre-
daji. Povolenú pyrotechniku 
je možné používať na základe 
povolenia obvodného banské-
ho úradu aj počas roka.
 „Cieľom takého zákazu je 
v čo najvyššej možnej miere 
obmedziť používanie zábav-
nej pyrotechniky kvôli našej 
snahe ochrániť obyvateľov 
a rovnako aj zvieratká pred 
hlukom  a prípadnými úraz-
mi, ktorým boli vystavovaní,“ 
povedala námestníčka primá-
tora Bratislavy Iveta Plšeková. 
 Na dodržiavanie VZN 
budú dohliadať mestskí 
policajti, ktorí v prípade 
jeho porušenia môžu ude-
liť pokutu až do výšky 500 
eur. Pôvodné všeobecne zá-
väzné nariadenie, ktoré platilo 
od roku 1999, zakazovalo po-
užívať zábavnú pyrotechniku, 
s výnimkou oslavy Silvestra a 
Nového roka v čase 31.12. od 
18:00 h do 1.1. do 03:00 h, či 
počas registrovaného verejné-
ho kultúrneho podujatia.

(rl, red)

Mestskí poslanci zakázali zábavnú 
pyrotechniku aj na Silvestra a Nový rok

Rekonštrukcia Dúbravsko-Karloveskej 
radiály sa má začať na budúci rok
Modernizácia električ-

kovej trate z Dúbravky 
po tunel pod Hradným vr-
chom v Bratislave by mala 
byť spustená začiatkom 
budúceho roka. Práce na 
rekonštrukcii  by sa mali 
skončiť  v roku 2018. Či 
ide naozaj o modernizá-
ciu, je otázne.
 Modernizovať sa má pri-
bližne 6,8-kilometrový úsek 
električkovej trate od tunela 
pod hradom po križovatku 
ulíc M. Sch. Trnavského a Ha-
nulova v Dúbravke. Od tejto 
časti po jej koniec na ulici Pri 
kríži sa trať modernizovala 
v roku 2014. 
 Určité zdržanie rekon-
štrukcie Dúbravsko -Karlo-
veskej radiály malo spôsobiť 
odvolanie sa dvoch účastní-
kov konania voči územnému 
rozhodnutiu. Autori námie-
tok poukázali napríklad na 
potrebu dopracovania do-
pravno-kapacitnej analýzy. 
Žiadali, aby bola v Karlovej 
Vsi trať s duálnym rozcho-
dom, teda rozpätím koľaj-
níc 1000 aj 1435 mm (tzv. 
železničný rozchod). Duálny 
systém je údajne v rozpore 
s Národnou stratégiou verej-
nej dopravy a s Operačným 
programom integrovaná in-
fraštruktúra. (Duálny systém 
sa ale budoval na trati do Petr-
žalky...). 
 Požiadavke, aby sa križo-
vatka Karloveská - Kuklovská 
ponechala v súčasnom stave a 
dobudovali sa mimoúrovňové 
križovatky, nebolo možné vy-
hovieť, keďže mimoúrovňové  
kríženie  nebolo súčasťou pro-
jektu, čo platí aj o rekonštruk-
cii nadchodov. (Otázka prečo 
to nebolo súčasťou projektu, 
zostáva nezodpovedaná...)
 Účastníci konania taktiež 
požadovali prepracovať vzá-
jomnú polohu nástupísk na 
integrovanej zastávke Mole-
cova. Budú spĺňať minimálne 
požiadavky na šírku, s ohľa-
dom na  pomery v križovatke 
ulíc Molecova – Karloveská. 

Vďaka tomu nebude potrebné 
výrazne zasahovať do  zelene. 
Magistrát i Karlova Ves tvrdia, 
že po modernizácii sa zvýši 
traťová rýchlosť, priestorová 
priechodnosť najmä v obra-
tisku, zvýši sa aj bezpečnosť 
cestujúcich a taktiež sa zníži 
hlučnosť. (Otázne ale je zvý-
šenie traťovej rýchlosti, keďže 
tá sa nezvýšila ani po obnove 
trate v Dúbravke, pretože vraj 
vzdialenosť medzi zastávkami 
nedovoľuje električke vyvinúť 
vyššiu rýchlosť. Riešením by 
bolo zrušenie niektorých za-
stávok, s čím ale projekt takis-
to nerátal.) 
 Magistrát oznámil, že 
zrekonštruovať sa majú aj ná-
stupiská. Majú mať osvetlené 
prístrešky, elektronický infor-
mačný systém a bezbariérový 
prístup. Každé doteraz neria-
dené priecestie bude vyba-
vené svetelnou signalizáciou 
a riadené v dynamickom reži-
me s absolútnou preferenciou 
električiek. Upravená bude 
aj súbežná komunikácia tak, 
aby bola zachovaná plynulá 
a bezpečná premávka. Rekon-
štrukcia sa dotkne aj niekto-
rých zastávok autobusov a ich 
nástupísk.
 Obratisko v Karlovej Vsi 
sa má prebudovať tak, aby 
doň mohli električky vojsť aj 
zo smeru od Dúbravky. Na 
dôležitých prestupových uz-
loch sa vybudujú dve integro-
vané zastávky MHD, a to na 
Molecovej a Damborského. 
Modernizácia zahŕňa aj vy-
budovanie nového trakčného 
vedenia. Celkové investičné 
náklady na projekt sa odhadu-
jú okolo 60 miliónov eur bez 
DPH. Podľa primátora mesto 
to bude fi nancovať pomocou 
eurofondov. Ako v minulosti 
uviedla hovorkyňa Bratislavy 
Ivana Skokanová, malo by ísť 
o klasické fi nancovanie mo-
dernizácie tratí z EÚ – päť 
percent platí mesto, desať 
percent štát a 85 percent EÚ.

(rl, red)

Veľvyslanectvo USA už má 
vytipované náhradné lokality

Potom, ako mestskí 
poslanci na rokovaní 

29. septembra nesúhlasi-
li s predĺžením nájomnej 
zmluvy na pozemky, na 
ktorých ambasáda USA 
postavila ochranný plot, 
má Bratislava nádej, že sa 
Hviezdoslavovo námestie 
opäť stane plnohodnot-
nou promenádnou pý-
chou mesta.
 Časť mestských poslan-
cov však argumentovala, že 
klauzula o tom, že platba ná-
jomného je závislá od schvále-
ných fi nancií kongresom USA, 
nie je problémom pre uzavre-
tie novej nájomnej zmluvy 
a že americká strana zákony a 
povinnosti dodržiava. Iní zas 
upozorňovali, že ak Kongres 
USA potrebné fi nančné pro-
striedky neschváli, mesto ich 
tiež nemusí dostať. „Bratislava 
prišla neschválením nájomnej 
zmluvy o takmer pol milió-
na eur,“ uviedla poslankyňa 
Elena Pätoprstá.  „Mali do-
statok času na to, aby si našli 
nové dôstojné a bezpečné 
sídlo. Každý, kto zo zahraničia 
k nám príde, sa čuduje, či tu 
nemáme nejaký výnimočný 
stav,“ skonštatoval poslanec 
Radoslav Olekšák. Opono-
val mu však Ján Budaj, ktorý 
bol za odsúhlasenie novej ná-
jomnej zmluvy.
 Chargé d’affaires Veľ-
vyslanectva USA na Slo-

vensku Liam Wasley v júni 
uviedol, že ambasáda sa 
bude sťahovať z Hviezdo-
slavovho námestia a už 
má vytypovaných približ-
ne šesť potenciálnych 
lokalít v Bratislave. Amba-
sáda tento týždeň pre TASR 
uviedla, že plány so sťahova-
ním sa hýbu vpred a dúfa, že 
k výberu preferovanej lokality 
a k zmluvným rokovaniam 
s vlastníkmi sa začne ešte v 
tomto roku.
Primátor Bratislavy Ivo Ne-
srovnal je vzniknutou situá-
ciou nepríjemne prekvapený, 
no ako tvrdí, bude sa musieť 
nájsť riešenie. „Rozumiem 
tým argumentom, ten plot 
ruší aj mňa. Bohužiaľ, žije-
me vo svete, kde sú globálne 
hrozby a takéto bezpečnost-
né opatrenia sú obvyklé aj 
v iných štátoch. Som však 
proti predčasným uzáverom. 
My musíme teraz preveriť dô-
sledky dnešného hlasovania,“ 
povedal. Bratislava prenajala 
svoje pozemky na Hviezdosla-
vovom námestí americkému 
veľvyslanectvu v roku 2005 
na desať rokov. Ambasáda po-
zemky využila na postavenie 
bezpečnostného plota pred 
svojím sídlom, ktorý ju mal 
chrániť pred prípadným úto-
kom.

(rl, red)

Stavebníkovi sa do platenia pokuty nechce a na súd podal žalobu.
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Mnohým poslancom sú občania 
dobrí zrejme len v deň volieb

Mnohí občania sa už 
zobudili, no mnohí 

ešte len prichádzajú na to, 
aký vzťah majú niektorí 
poslanci k svojim voličom 
po voľbách. Veľmi ľahko 
sa o tom môžu presved-
čiť na zasadnutiach brati-
slavského mestského za-
stupiteľstva počas bodu 
Vystúpenia občanov.
 Bod vystúpenia občanov 

býva na zasadnutiach mest-

ského parlamentu pravidelne 

o šestnástej hodine. Občania 

sa môžu na poslanecký zbor 

a primátora obrátiť priamo 

počas pol hodiny, každý má 

na svoje vystúpenie tri mi-

núty. Po začiatku tohto bodu, 

ale aj v jeho priebehu sa neraz 

stáva, že mestskí poslanci od-

chádzajú z rokovacej sály. Iste, 

ak si niekto potrebuje odsko-

čiť, je to v poriadku, avšak 

zámerné ignorovanie svojich 

voličov a Bratislavčanov, kto-

rí sa s dôverou obracajú na 

svojich „zákonodarcov“,  je zo 

strany niektorých poslancov 

výsmechom do tváre týchto 

ľudí. 

 Je pravdou, že niektorí 

obyvatelia mesta sa stali aký-

misi „chronickými“ sťažova-

teľmi, no mnohí iní, ktorí sú 

v tomto nováčikovia, sa nesta-

čia čudovať, aký počet poslan-

cov, si ich žiadosti, či ponosy 

vypočuje. 

 Je tiež pravdou, že mnohí 

vystupujúci občania nastavu-

jú primátorovi i poslancom 

zrkadlo a neraz ich oprávnene 

kritizujú - a to sa asi dobre ne-

počúva. V konečnom dôsled-

ku - pokiaľ sa predloženému  

problému občanom nechytia 

niektorí prítomní poslanci, 

mesto sa väčšinou o obsah 

vypovedaného veľmi nezau-

jíma. Fotografi a ukazuje stav 

poslancov v rokovacej sále 

krátko po začatí  bodu Vystú-

penia občanov 29.9. 2016.

(rl)

Novinárov takmer o všetkom informuje 
primátor, kde má odborníkov?
O plánovaných opra-

vách ciest v Petržalke 
informoval samotný pri-
mátor mesta. Magistrát si 
na viac-menej odborné a 
technické záležitosti brá-
val na brífi ngy s novinár-
mi odborníkov. Či už z do-
pravného oddelenia alebo 
mesto informovalo aj pro-
stredníctvom dopravného 
inžiniera, hlavného archi-
tekta, či ďalších kompe-
tentných. 
 Dnes o týchto záleži-
tostiach informuje takmer 
výhradne primátor Ivo Ne-
srovnal. Ide o zámer, ktorým 
je neustále sa ukazovať na ve-
rejnosti alebo na magistráte 
nemajú odborníkov? Funkcia 
hlavného dopravného inžinie-
ra zdá sa zanikla odchodom 
Tatiany Kratochvílovej, ktorá 
nemala problém postaviť sa 
pred novinárov aj bez prí-
tomnosti primátora. Hlavná 
architektka mesta sa s novi-
nármi na tlačových brífi ngoch 
nestretáva a zastihnúť sa dá 
najmä na rokovaniach mest-
ského zastupiteľstva. Pritom 
k téme rozvoja mesta z hľadis-
ka urbanizmu a architektúry 
by sa dalo stretávať a infor-
movať pravidelne...Primátor 
Bratislavy osobne informuje 

napríklad aj o takých „drob-
nostiach“ ako je natieranie, či 
výmena zábradlia...
 Nedávno sa v médiách ob-
javila informácia, podľa ktorej 
z magistrátu odišlo množstvo 
odborníkov najmä z oblasti 
dopravy. Nastolená bola aj 
otázka, či tým nedochádza 
k oslabovaniu práce a k zabrz-
deniu napríklad dopravných 
projektov. Faktom zostáva, že 
funkcia hlavného dopravného 
inžiniera v Bratislave už asi 
neexistuje. Funkcia hlavného 
architekta síce áno, ale verej-
nosť sa o jeho aktivitách veľa 
nedozvie. Navyše, táto funk-
cia akoby bola „degradovaná“ 
do role úradníka, ktorý sa vy-
jadruje k záväzným stanovis-
kám k investičnej činnosti. 
Bratislavská architektka má 
pod sebou tím šiestich ľudí 
vrátane sekretárky. Aspoň tak 
je to uvedené na stránke Bra-
tislavy. Pokiaľ ide o hlavného 
dopravného inžiniera, odde-
lenie dopravného inžinierstva 
má tabuľkovo 22 ľudí a spa-
dá pod Sekciu dopravy, tak-
že nejde o samostatný útvar 
mesta ako kedysi. Ako to rie-
šia v Prahe a v Brne? Dozviete 
sa v inom článku.

(rl)

Starostom sa nepáči spôsob práce 
bratislavského magistrátu
Starostovia bratislav-

ských mestských častí 
vyjadrili nedávno vážne 
znepokojenie nad spô-
sobom práce magistrátu 
hlavného mesta. Vyhlá-
sili to na septembrovom 
rokovaní Regionálneho 
združenia mestských čas-
tí hlavného mesta SR Bra-
tislavy.
 Vo vyhlásení starostovia 
konkretizujú, že dlhodobo 
upozorňujú na nekoncepčnú 
prácu magistrátu, nedodr-
žiavanie lehôt, či iné vážne 
problémy na strane mesta. 
Dôsledkom toho sú chaotické 
rokovania zastupiteľstva hlav-

ného mesta, ktoré nielenže 
trvajú niekoľko dní, ale často 
majú viacero pokračovaní. 
Starostovia zároveň upozor-
ňujú, že nie sú prerokované 
a vyriešené viaceré váž-
ne otázky, napríklad zme-
ny štatútu mesta, solidarita 
s malými mestskými časťa-
mi, parkovanie, problémy sú 
s prípravou všeobecne záväz-
ných nariadení, atď. Dôkazom 
toho, mienia starostovia, je 
i chaos súvisiaci so stratou pe-
tičných hárkov v prípade Petí-
cie za hlavné mesto SR Brati-
slavy bez hazardných hier. 

(red)

(dokončenie zo str. 1)

Súčasná legislatíva a momen-

tálne platné VZN podľa neho 

povoľuje prevádzkovú dobu 

podnikov len do 22:00 h, ke-

ďže rozhodnutím Najvyššieho 

súdu bola v minulosti zrušená 

osobitná prevádzka pre pod-

niky aj po tomto čase. Podniky 

tak môžu mať otvorené dlhšie, 

avšak s rizikom pokuty. 

 Jeden z prevádzkovateľov 

Branislav Filipovič tvrdí, že 

otváracie hodiny podnikov do 

22:00 h sú pre ich majiteľov 

likvidačné. „Oceňujeme, že 

starosta nepodpísal toto VZN, 

ktoré všetkých pobúrilo. Boli 

by sme radi, aby sa zrealizo-

vala diskusia s poslancami, 

starostom, či vicestarostom. 

Nechceme, aby sa uplatňoval 

princíp kolektívnej viny,“ po-

vedal. Podľa jeho slov tre-
ba konkretizovať problé-
mové prevádzky a vyvodiť 
voči ním potrebné kroky. 
„Nemôžu normálni pod-
nikatelia trpieť pre zopár 
nezodpovedných,“ uviedol 

Filipovič s tým, že návštevníci 

do jeho podniku chodia medzi 

21:00 h až 22:00 h a sú v ňom 

do polnoci, cez víkend aj do 

jednej v noci. Ako tvrdí, prá-

ve v tom čase majú prevádzky 

gro svojich tržieb.

(tasr, rl)

Prevádzková doba podnikov stále 
traumatizuje Staromešťanov

Ako rieši prevádzkovú dobu podnikov Praha a viacero európskych metropol?
V súvislosti s nespokoj-

nosťou prevádzkova-
teľov podnikov v Starom 
Meste so stanovením 
zatváracej doby, sme sa 
pozreli na to, ako túto zá-
ležitosť riešia v hlavnom 
meste ČR Prahe.
 Hlavné mesto ČR Praha 
má od roku 2014 vyhlášku, 
ktorá obmedzuje prevádzko-
vú dobu pohostinských za-
riadení. Najmä v časti Praha 
1, sa na základe dlhodobého 
tlaku v podobe kontrol a po-
kút, podarilo dosiahnuť určitú 
nápravu. Spočívala predovšet-
kým v tom, že viacmenej 
všetci prevádzkovatelia 
pohostinských zariadení 
investovali do odhlučne-
nia svojich priestorov.  Ak-
tuálnym problémom najmä v 
centre Prahy teda nie je hluk 
z pohostinských prevádzok, 
ale najmä hluk súvisiaci so  
zvýšenou koncentráciou 
zhromažďovania ľudí na 
verejných priestranstvách 
v centre, čím dochádza 
k porušovaniu nočného kľudu 
a k obťažovaniu obyvateľov 
bývajúcich v blízkosti týchto 
priestranstiev. 
 Praha preto musela nájsť 
iný nástroj, ktorý by umožnil 
efektívny spôsob regulácie 
verejného poriadku najmä 
v nočných hodinách. Čes-
ký Ústavný súd pristúpil 
k poňatiu práva na pod-
nikanie tak, že toto právo 
nie je možné považovať 
za neobmedzené, a nao-

pak je ho vždy potrebné 
porovnávať s ďalšími prá-
vami a oprávnenými záuj-
mami, ako aj s ochranou 
verejného záujmu.
 Vzhľadom na to, že Praha 
nemá záujem úplne elimino-
vať nočný život v centre mes-
ta, dáva vyhláška prevádz-
kovateľom pohostinských 
zariadení možnosť vyhnúť  sa 
obmedzeniam ich prevádzko-
vej doby, a to formou výnimky 
na dobu až troch mesiacov. 

Zmyslom je teda okrem 
iného preniesť časť zod-
povednosti za dodržo-
vanie nočného kľudu na 
verejných priestranstvách 
aj na prevádzkovateľov 
s tým, že spôsob, akým 
tento cieľ pohostinské za-
riadenia dosiahnu, je po-
nechaný do istej miery na 
ich úvahe.

Vo Veľkej Británii mali tra-
dične obmedzenú prevádzko-
vú dobu do jedenástej večer. 
Tento zákaz bol v roku 2005 
zrušený. Krčmy a bary v An-
glicku a Walesu si tak mohli 
predĺžiť svoju prevádzku 
o niekoľko hodín a po získa-
ní licencie nezatvárať vôbec. 
Britská polícia má právo po-
kutovať každého hlučného 
opilca, či výtržníka na mies-
te až osemdesiatimi librami. 
Môže takisto dať podnik za-
tvoriť na 24 hodín, alebo ne-
chať majiteľa podniku zaplatiť 
nutné posilnenie policajných 

hliadok okolo jeho baru, či 
reštaurácie.
 Od roku 2008, kedy vo 
Francúzsku začal platiť pro-
tifajčiarsky zákon a fajčiarov 
vyhnal pred kluby a reštaurá-
cie, raketovo stúpol aj počet 
sťažností miestnych obyvate-
ľov na rušenie nočného kľudu. 
To prinútilo parížske úrady 
udeľovať za tieto priestupky 
prísnejšie postihy a mnohí 
prevádzkari preto radšej za-
čali zatvárať skôr.
 Po roku 2000 množ-
stvo nemeckých miest a 
spolkových krajín reguláciu 
o zatváracích hodinách barov 
úplne zrušilo, alebo uvoľnilo. 
Podniky sa tak často zatvárajú 
medzi piatou a šiestou hodi-
nou ráno. Kvôli obmedzeniu 
hluku sa síce populárne pivné 
záhradky musia zatvárať o je-
denástej pred polnocou, alebo 
o  polnoci, no počas víkendov 
a okolo Silvestra, platia aj na 
vonkajšie priestory výnimky. 
 Príkladom juhoeurópskej 
reality môže byť španielsky 
Madrid. Typický španielsky 
večer sa tu nezačína skôr ako 
pred polnocou a nekončí sa 
skôr ako po šiestej ráno. To 
by nebolo možné bez uvoľ-
nených pravidiel. Podobné 
zvyky platia aj v susednom 
Portugalsku. Vo veľkých  mes-
tách Grécka musia obľúbené 
kaviarne a bary zatvárať v lete 
najneskôr o tretej ráno. V 
piatok a sobotu o štvrtej. Na-
riadenie sa ale vraj dodržiava 
zriedka a podniky zatvárajú aj 

o dve-tri hodiny neskôr. 
 Asi najprísnejšie pravidlá 
v Európe majú v Škandinávii. 
Napríklad vo Švédsku musí 
väčšina reštaurácií zatvoriť 
o desiatej večer. Do polnoci 
môžu mať otvorené len nie-
ktoré luxusné podniky.  Na-
priek tomu, že v Moskve 
majú nočný kľud o hodinu 
neskôr ako u nás, radnica už 
dávnejšie drasticky zvýšila po-
kuty majiteľom podnikov za 
jeho porušenie. Nočná mora 
milovníkov nočného ruchu 
sa volá Petrohrad. Tamojší 
radní, známi svojím prísnym 
dohľadom nad životom spo-
luobčanov, rozšírili zoznam 
skutkov ktoré sú považované 
za rušenie nočného kľudu. 
V meste od roku 2012 nes-
miete v noci hýbať nábytkom, 
spievať, klopať na stenu a hrať 
na hudobné nástroje. Na juhu 
Ukrajiny, v meste Cherson, 
musia nočný kľud dodržiavať 
nielen miestni, ale aj zvieratá. 
Od polovice roka 2011 miest-
na vyhláška zakazuje vydávať 
zvuky od desiatej večer do 
ôsmej ráno pre všetky zvie-
ratá, vrátane hospodárskych. 
„Psi v noci nesmú štekať, 
mačky mňaukať, kozy mečať, 
kravy bučať, kohúti kikiríkať, 
sliepky kotkodákať a prasce 
kvíkať, “ píše se v nariadení. 
Za pokojné zvieratá a dodr-
žiavanie nočného kľudu podľa 
zastupiteľov zodpovedajú ich 
majitelia pod hrozbou pokuty.

(red, rl)

Vicestarosta Starého Mesta 
Ľ. Boháč sa vzdal funkcie

Vicestarosta bratislav-
skej mestskej časti 

Staré Mesto Ľubomír Bo-
háč sa v pondelok vzdal 
svojej funkcie. Ako dôvod 
vlastného rozhodnutia 
uvádza nemožnosť ďalšej 
spolupráce so starostom 
Radoslavom Števčíkom, 
ktorý stratil jeho dôveru.
 Boháč deklaruje, že na 
pozícii zástupcu starostu mal 
ambíciu ako architekt prispieť 
k zlepšeniu fungovania ve-
rejných priestorov v Starom 
Meste. "Od prvých dní nástu-
pu do funkcie som však bol 
vťahovaný do starostom vy-
tvorených sporov ako kontaj-
nery na Šafárikovom námestí, 
exteriérové terasy, otváracie 
hodiny a podobne. Napriek 
často enormnej snahe o hľa-
danie dohody, pre tvrdohlavý 
postoj starostu boli výsledky 
minimálne," konštatuje Bo-
háč.

 Ukážkovým príkladom je 
podľa neho Števčíkov postoj 
k otváracím hodinám reštau-
račných zariadení. Podľa Bo-
háča Števčík presadzoval ná-
vrh, aby sa žiadne všeobecne 
záväzné nariadenie (VZN) 
nepripravovalo. "Vysvetlil to 
tým, že mu vyhovuje aktuálny 
stav, keď prevádzky môžu byť 
otvorené iba do 22:00 h," po-
vedal. "S tým nesúhlasilo via-
cero poslancov vrátane mňa, 
ktorí chápali, že centrum 
hlavného mesta nemôže byť 
po 22:00 h zatvorené," doplnil. 
 Staromestský starosta 
Radoslav Števčík je krokom 
svojho vicestarostu, o ktorom 
sa dozvedel až z médií, pre-
kvapený, sklamaný a považuje 
to za osobné a ľudské zlyhanie 
svojho zástupcu. 

(TASR)

foto TASR
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Napísali ste nám

Zelené okienko

Všimli sme si
Prečo nie je Vodná veža atrakciou Bratislavy?

Zdá sa, že Bratislav-
ský samosprávny 

kraj (BSK) si nevie dať 
rady s opravou a atrak-
tívnym využitím Vodnej 
veže pri divadla Aréna. 
Veža už roky chátra, 
pritom by mohla byť 
napríklad turistickým 
lákadlom v podobe vy-
hliadkovej veže na sta-
rú časť hlavného mesta 
a Dunaj.
 Na naše otázky o osu-
de Vodnej veže na brehu 
petržalského brehu Dunaja 
BSK neodpovedá. Táto 
štátom chránená kultúrna 
pamiatka by pritom už dáv-
no mohla slúžiť verejnosti 
a pomôcť rozvoju turis-
tického ruchu v hlavnom 
meste. Prečo ale už roky 
chátra a oprava poškodenej 
veže trvá tak dlho, je záha-
dou. Práve v tomto prípade 
by mohli samosprávy konať 
a nielen slovne a proklama-
tívne podporovať cestovný 
ruch, ale aj konkrétnymi 

skutkami. Veríme, že sa do-
zvieme, prečo táto historicky 
vzácna veža, resp. jej torzo 
stále chátra. 
 Vodná veža sa nachádza 
na petržalskom brehu Du-
naja, pri Starom moste na 
Tyršovom nábreží. Je vysoká 
približne 20 metrov a spolu 
s domčekom slúžiacim na jej 
obsluhu sa nachádza v areáli 
divadla Aréna. Stavba je od 
15. októbra 2004 národnou 
kultúrnou pamiatkou. Vod-
nú vežu postavili pár rokov 
predtým, ako bolo založené 
divadlo Aréna (1828). Slúžila 
na zásobovanie divadla vodou 
v čase, keď ešte nebol vybudo-
vaný mestský vodovod. Ten 
sa začal stavať až koncom 19. 
storočia a v Petržalke dokon-
ca ešte neskôr. Objekty, ako 
aj pozemok, na ktorých stoja, 
majú patriť BSK. Spolu s di-
vadlom boli stavby vyhlásené 
za národné kultúrne pamiat-
ky.

(rl)

 Dovoľujem si Vám po-
stúpiť zopár poznámok ku 
koncepcii aktuálne verejne 
testovaného systému elek-
tronických cestovných líst-
kov. Viete si predstaviť, že 
by Vám v banke povedali, 
že z dôvodu nového systému 
Vám nemôžu umožniť výber 
vašich vlastných prostried-
kov? Pre IDS BK je takéto 
opatrenie dokonca súčasťou 
koncepcie nového systému, 
spusteného 1.9. t. r. Neverí-
te? Ani ja som to nemohol 
uveriť, keď mi vodič auto-
busu Slovak Lines oznámil, 
že na kartu s predplatným 
nie je odteraz možné z elek-
tronickej peňaženky vykonať 
úhradu dovozného, čo bola 
doteraz u dopravcu Slovak 
Lines bežná operácia. Zopa-
koval iba to, čo uvádza IDS 
BK na informačnej strán-
ke  https://www.idsbk.sk/
listky-ceny/predaj/ecl/. Ak 
majiteľ BČK na svoju ces-
tu využíva predplatný ces-
tovný lístok, nie je možné v 
označovači dokúpiť eCL pre 
spolucestujúcich. Ibaže táto 
koncepcia využívania elek-
tronickej peňaženky je kon-
traproduktívna lebo túto už 
niekoľko rokov bežnú službu 
fakticky zrušila pre všetkých 
majiteľov predplatných ka-

riet dopravcu Slovak Lines bez 
toho, aby cestujúcu verejnosť 
na túto skutočnosť upozorni-
la. Nakoľko pri predplatných 
lístkoch nie je iná možnosť čer-
pania kreditu na karte, tým-
to opatrením, ktoré je podľa 
vyše uvedeného konštatovania 
dokonca súčasťou koncepcie 
nového systému IDS BK de 
facto zmenilo štatút fi nanč-
ných prostriedkov na všetkých 
dopravných kartách dopravcu 
SLovak Lines s predplatným 
z disponibilného kreditu po-
užívateľov na bezúročný úver 
dopravcu. Podľa ustanovenia 
B.10.12 aktuálne platného 
Prepravného poriadku iDS 
BK. Kredit EP platí počas ce-
lej platnosti BČK. Po skončení 
platnosti karty si držiteľ kar-
ty môže nevyčerpaný kredit 
previesť na novú BČK, alebo 
si nechať vyplatiť zvyšnú časť 
v hotovosti. Za tieto operácie 
sa účtujú manipulačné po-
platky podľa cenníka je týmto 
ustanovením kredit všetkých 
uvedených používateľov kariet 
neoprávnene zadržaný až do 
skončenia platnosti karty nový 
systém teda nemá iba muchy, 
ale je postavený na princí-
pe,dôsledky ktorého vykazujú 
znaky nesúladu so zákonom.

S pozdravom 
František Severa.

Stanovisko Bratislav-
skej integrovanej do-
pravy: Problémom v tom-
to prípade je, že z dôvodu 
chybného nastavenia ne-
bolo u vodiča Slovak Lines 
umožnené kúpiť si dovozný 
(batožinový) lístok z kre-
ditu k predplatnému ces-
tovnému lístku (používa 
SeniorPas). Na odstránení 
tohto obmedzenia pracu-
jeme spolu s dodávateľom 
a dopravcami. Po tejto opra-
ve si bude môcť kupovať 
lístky ako doteraz, žiaden 
fi nančný kredit mu nebu-
de neoprávnene blokovaný. 
Zaužívaná služba sa v tomto 
ohľade nemenila, čo doka-
zuje aj skutočnosť, že iných 
ako sieťových predplatných 
lístkov sa obmedzenie netý-

ka. Obmedzenie nákupu elek-
tronických cestovných lístkov 
(eCL) pre  spolucestujúcich 
počas platnosti predplatné-
ho cestovného lístka (PCL) 
sa týka len nákupu v označo-
vači(OCL). Aby sa v úvode 
mohli cestujúci oboznámiť 
s novou službou a naučiť sa/ 
zvyknúť si na nové zariadenia, 
technológiu, pristúpili sme 
k zjednodušovaniu obsluhy.
 V budúcnosti chceme 
umožniť nákup eCL pre spo-
lucestujúcich aj v prípade, že 
je na karte platný PCL – je 
však nutné spracovať dopa-
dovú štúdiu, preto sa tým 
budeme zaoberať súčasne 
s vyhodnotením pripomienok 
z verejnej testovacej prevádz-
ky.

(rl)

Protihluková stena v Petržalke  
sa rozpadáva a ohrozuje okolie

Možno aspoň Vás bude 
zaujímať nasledovný za-
ujímavý a nebezpečný tip. 
Ide o protihlukovú bariéru 
na Rusovskej ceste, ktorá je 
v štádiu samovoľného roz-
padávania sa, lebo prav-
depodobne ide o nekvalitne 
a neodborne prevedenú 
prácu alebo nekvalitný ma-
teriál z roku 2014. Predtým 
sa táto tehlová výplň tiež 
samovoľne komplet celá 
zrútila, celý rok sa tento 
problém neriešil, až keď 
začali padajúce tehly ohro-
zovať bezpečnosť chodcov 
a motoristov, najmä auto-
busy MHD, pádom priamo 
na chodník a cestnú komu-
nikáciu.
 Na konci tohto múru je 
rozvodná elektro skrinka, 
kde sú až 500 V nechráne-
né rozvody pod elektrickým 
napätím. Spodný ochranný 
kryt chýba na tejto skrinke 

už od začiatku roka 2016. Nik-
to to nerieši, ani to v podstate 
nikoho nezaujíma, pokiaľ ne-
nastane nejaké nešťastie alebo 
tragédia, i napriek niekoľkým 
informáciám na Mú Ba 5. 
Káble sú viditeľne poškode-
né, či už následkom poveter-
nostných podmienok počasia, 
alebo úmyselne, prípadne 
o hlodavcov a od moču psov. 
K úrazu elektrickým prúdom 
potom už len stačí dážď a ka-
luž vody a v okolí vznikne tzv. 
krokový prúd, ktorý je pre člo-
veka smrteľne nebezpečný aj 
pri vstupe jednou nohou do 
tohto okruhu. Je to v blízkosti 
chodníka, východu z podcho-
du a zastávky MHD. Pravde-
podobne aj v tomto prípade sa 
čaká na nejakú nepredvídanú 
udalosť a až potom sa začne 
vo veci konať!

Rastislav Gemerský

Bratislavský šlendrián na pokračovanie

Dobrý deň. V prílohe po-
sielam 3 x foto  chodníka 
na Banskobystrickej po pár 
mesiacoch užívania. Od 
začiatku bolo  jasné, že ulo-
ženie kociek s tak širokými 
špárami a s tak málom ce-
mentu v zmesi nevydrží ani 
rok. Napriek tomu magis-

trát prácu prevzal bez mihnu-
tia oka. Upozorňoval som ich 
na to. Bez odozvy. Pridávam 
aj 2 fotky z Hurbanovho ná-
mestia. Tam to tiež na sľubo-
vaný Zürich či Viedeň nevyze-
rá. Toto mesto sa blíži k agónii. 

Jozef Dugovič, Bratislava

Podchod na Trnavskom mýte má zelenú

(dokončenie zo str. 1)

Zastupiteľstvo na návrh 
poslanca Jozefa Uhlera požia-
dalo primátora, aby do nájom-
nej zmluvy zapracovali pre 
Immocap Group povinnosť 
umožniť stavebné úpravy a 
poskytnúť súčinnosť pre vybu-
dovanie napojenia podchodu 
na budúcu železničnú stanicu 
Filiálka. Taktiež povinnosť na-
inštalovať do podchodu elek-
tronické informačné tabule, 
informujúce o najbližších 

odchodoch električiek a au-
tobusov ku každému východu 
k zastávkam MHD. Doprav-
nému podniku Bratislava má 
investor umožniť bezodplat-
né umiestnenie minimálne 
jedného multifunkčného au-
tomatu na predaj cestovných 
lístkov. Mesto má pripraviť 
a predložiť zmenu rozpočtu 
na rok 2016 - 2017 na rekon-
štrukciu všetkých eskalátorov 
či výťahov v podchode na Tr-
navskom mýte.

(tasr, rl)

Druhá najväčšia vnút-
rozemská riečna delta 

v Európe by sa mohla stať 
naším desiatym národným 
parkom. Po Viedni by sme sa 
tak stali druhým európskym 
mestom, ktoré by malo na 
svojom území národný park. 
Lužné lesy by tak dostali vyšší 
stupeň ochrany a pre Brati-
slavčanov by to prinieslo viac 
možností na turistiku i rekre-
áciu. Povodie Dunaja a jeho 
lesy sú domovom chránených 
zvierat i rastlín a zároveň 
vzácnym zdrojom pitnej vody. 
Národný park Podunajsko by 
podľa aktivistov mohol mať 
rozlohu až 25-tisíc hektárov a 
mal by sa rozprestierať na už 
existujúcich chránených úze-
miach v Bratislavskom, Tr-
navskom a Nitrianskom kraji. 
Na hraniciach s Rakúskom by 
nadväzoval na existujúci Ná-
rodný park Donau-Auen a bol 
by jeho organickým pokračo-
vaním, ktorý dnes nelogicky 
končí práve na hraniciach. 
 Bratislava, ktorá je v 
dnešnej dobe európskou 
metropolou, plnou moder-
nej architektúry, betónových 
sídlisk a nákupných centier 
by mohla tento krát dopriať 
svojim obyvateľom rekreáciu 
v prostredí vzácnych lužných 

Národný park v Bratislave

lesov a nedotknutej zelene. 
Unikátnu prírodu, akou je 
vnútrozemská delta Du-
naja, pralesné ekosystémy 
lužných lesov a lesostepí, je 
nutné chrániť – tak ako už 
dlhodobo robia Rakúšania 
a Maďari. Nastal čas, aby 
sme začali aj my. 
 Pevne veríme, že vybu-
dované a označené cestičky 
pre peších turistov a cyklis-
tov so vzdelávacími tabu-
lami a mapami, na ktorých 
budú môcť malí aj veľkí 
Bratislavčania spoznávať 
nedotknutú prírodu, vzác-
ne zvieratá či rastliny sa 
čoskoro stanú realitou.
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Vec verejná
ĽUDIA NA MAGISTRÁTE

JUDr. Branislav Záhradník

Právnik 
radí

Svoje podnety môžete posielať na adresu redakcia@bakurier.sk.

Trápim sa tým ako predísť 
sporom v rodine pri mo-
jom dedičstve. Vlastním 
byt a záhradu. Chcem, 
aby byt po mojej smrti pri-
padol mojej dcére, ktorá 
sa o mňa stará, opatruje 
ma a byt potrebuje. Syno-
vi, ktorý sa o mňa zaujíma 
omnoho menej a nie je mi 
ochotný pomáhať by som 
chcela, aby mu zostala zá-
hrada. Záhrada má však 
omnoho menšiu hodnotu 
ako byt a obávam sa, že 
syn s tým nebude súhla-
siť. Nechcem ho vydediť, 
ale chcem spísať závet a 
rozhodnúť komu čo pri-
padne.
 V tejto situácii je spísanie 
závetu racionálnym rozhod-
nutím, nakoľko pri neexisten-
cii závetu by prebehlo dedenie 
zo zákona. V rámci tzv. prvej 
dedičskej skupiny by rovna-
kým dielom dedili poručiteľo-
ve deti a manžel. Ak poručiteľ 
nemá manžela, dedia rovna-
kým dielom výlučne poruči-
teľove deti. Pri dedení zo zá-
kona sa neprihliada na mieru 
poskytnutej starostlivosti voči 
poručiteľovi, nezohľadňujú sa 
vzťahy v rodine ani majetkové 
potreby jednotlivých poruči-
teľových detí. Prirodzene pri 
vyporiadaní dedičstva môžu 
medzi sebou uzavrieť dedičia 
dohodu, ktorou si rozdelia 
majetok aj inak ako na zák-
lade dedičských podielov, ale 
v uvedenom prípade asi nie je 
reálne sa spoliehať, že syn by 
súhlasil s rozdelením dedič-
stva ako píšete. 
 Preto je vhodné spísať zá-
vet. Dôležité je dodržať pri 
jeho spísaní všetky zákonné 
náležitosti ako ich ustanovuje 
§476 a nasl. Občianskeho zá-
konníka. Odporúčam obrátiť 
sa s uvedenou problematikou 
na notára, aby ste mali dosta-
točnú právnu istotu, že závet 
vo forme notárskej zápisnice 
bude riadne spísaný a uložený 
v príslušnom registri. Nie je 
to však podmienka, platný je 
aj závet, ktorý je spísaný vlast-
noručne, ak sú splnené všetky 
zákonné podmienky. 
 Podľa §477 Občianskeho 
zákonníka v závete poručiteľ 
ustanoví dedičov, prípadne 
určí ich podiely alebo veci 
a práva, ktoré im majú pri-

padnúť. Ak nie sú podiely 
viacerých dedičov v závete 
určené, platí, že podiely sú 
rovnaké.  V tejto súvislosti 
si však treba uvedomiť, že 
zákon stanovuje ochranu 
tzv. zákonných dedičov. 
Podľa §479 Občianskeho 
zákonníka maloletým po-
tomkom sa musí dostať 
aspoň toľko, koľko robí ich 
dedičský podiel zo zákona, 
a plnoletým potomkom as-
poň toľko, koľko robí jed-
na polovica ich dedičského 
podielu zo zákona. Pokiaľ 
tomu závet odporuje, je 
v tejto časti neplatný, ak 
nedošlo k vydedeniu uve-
dených potomkov. 
 Z uvedeného vyplýva, 
že ak syna nevydedíte (vy-
dedenie potomka musí spĺ-
ňať niektorú zo zákonom 
stanovených podmienok 
podľa §469a Občianskeho 
zákonníka) má nárok pri 
dedení zo závetu aspoň 
na polovicu svojho dedič-
ského podielu, ak by sa 
dedilo zo zákona. V tom-
to konkrétnom prípade je 
potrebné, aby syn dostal 
aspoň jednu štvrtinu z cel-
kovej hodnoty dedičstva 
(bytu a záhrady). Ak hod-
nota záhrady nedosahuje 
túto hodnotu, bol by závet 
v tejto časti neplatný a de-
dilo by sa podľa zákona, t.j. 
rovným dielom. 

V novej rubrike Vec 
verejná sa tentoraz 

pozrieme na ľudí na 
magistráte. Mnohé in-
formácie nie sú nové, 
no pomerne čerstvá je 
tá, že nedávno sa sta-
la novou riaditeľkou 
Kancelárie primátora 
Lucia Klapáčová, ktorá 
vystriedala Petru Grek-
sovú.  
Riaditeľ Kancelárie pri-
mátora – Pod jeho kom-
petenciu spadajú - sekreta-
riát primátora, Oddelenie 
sprostredkovateľského or-
gánu pre IROP (SO pre 
IROP), Oddelenie zahra-
ničných vzťahov a protoko-
lu, Oddelenie komunikácie 
a marketingu, Hlavný ar-
chitekt, Poradcovia primá-
tora a Ústredná evidencia 
sťažností.

Nová riaditeľka Kan-
celárie primátora Lu-
cia Klapáčová podľa 
dostupných informácií 
z internetu, pracovala ako 
zahraničná tajomníčka SD-
KÚ-DS, kde sa podieľala na 
príprave  volebných kam-
paní. Išlo napríklad o par-
lamentné voľby v rokoch 
2006 a 2010, voľby do Eu-
rópskeho parlamentu 2009, 
či voľby do Európskeho 
parlamentu 2014. Bola aj 
riaditeľkou kancelárie štát-
neho tajomníka na minis-
terstve zahraničných vecí. 
Viedla konzultingovú spo-
ločnosť Balkans Gateway 
a bola či je analytičkou 
v M.E.S.A.10. a externe 
spolupracuje či spolupra-
covala pri príprave a reali-
záciách volebných kampaní 
so spoločnosťou Restartup. 

Poradcovia primáto-
ra. Poradca zabezpečuje 
odborné špecializované 

Hlavné mesto Bratisla-
va nemá dopravného 

inžiniera a dopravné in-
žinierstvo je len jedným 
z oddelení magistrátu v 
jeho organizačnej štruk-
túre. Hlavného architekta 
mesto síce má, no funkcia 
je v podstate bez kompe-
tencií a riadneho úradu.

BRNO
 Ako nás informovali z br-
nenského magistrátu, pre in-
žiniersku oblasť dopravy 
v Brne majú zriadený Útvar 
dopravného inžinierstva pri 
Brnenských komunikáciách a. 
s., čo je obchodná spoločnosť 
s majoritnou majetkovou 
účasťou štatutárneho mesta 
Brna. Činnosť útvaru je špe-
cifi kovaná do oblastí orga-
nizácie a riadenia dopravy, 
dopravno-inžinierskych in-
formácií, dopravného pláno-
vania, projektových príprav, 
operatívnej činnosti a tech-
nickej pomoci. 
 Pokiaľ ide o architekta, 
Brno má Kanceláriu archi-
tekta mesta Brna, ktorá je 
príspevkovou organizáciou 
a vznikla 1. februára 2016. 
Riaditeľ kancelárie bol do 
funkcie menovaný.
 Hlavným účelom tejto 
príspevkovej organizácie je 
príprava odborného názoru 
z hľadiska koncepcie rozvoja 
Brna, a to v oblasti strategické-
ho plánovania, územného plá-
novania a rozvoja, urbanizmu, 
infraštruktúry mesta, verej-
ného priestoru a kultúrnych 
hodnôt a spracovania vízie 
priestorového rozvoja Brna, 
koordináciou strategického 
plánovania mesta a územné-
ho plánovania. Medzi tri zá-

činnosti strategického a kon-
cepčného charakteru a ďalšie 
činnosti podľa pokynu primá-
tora. Podobne ako nová ria-
diteľka magistrátu, pracovali, 
alebo pracujú v spoločnosti 
M.E.S.A. 10 aj dvaja porad-
covia primátora Nesrovnala 
– Milan Ježovica a Ján Ma-
rušinec, ktorí pracovali pre 
bývalého premiéra a šéfa SD-
KÚ-DS Mikuláša Dzurindu. 
Práve M. Dzurinda je spolu 
s Ivanom Miklošom a Fran-
tiškom Šebejom, zakladate-
ľom M.E.S.A. 10. Ďalšími po-
radcami primátora sú bývalý 
novinár Richard Dírer, ktorý 
pracoval alebo pracuje aj pre 
spoločnosť SARIO - Slovenská 
agentúra pre rozvoj investícií 
a obchodu. Ďalej Ján Maru-
šinec, ktorý v minulosti robil 
poradcu ministrovi fi nancií 
Ivanovi Miklošovi, neskôr sa 
stal vedúcim oddelenia analýz 
a rozpočtov. Pôsobil aj v pozí-
cii analytika a neskôr riaditeľa 
inštitútu MESA10. Ďalší po-
radca primátora Milan Ježo-
vica, ktorý je alebo bol zahra-
ničnopolitickým analytikom 
M.E.S.A. 10. Profesionálnu 
kariéru začal v roku 1989 na 
Ministerstve zahraničných 
vecí ČSSR. Od roku 1991 
bol konzulom veľvyslanectva 
ČSFR vo Washingtone a od 
roku 1993 konzulom veľvy-
slanectva SR vo Washingtone. 
V rokoch 1996-1999 viedol 
odbor ľudských práv MZV SR. 
V rokoch 1999-2003 praco-
val ako zástupca veľvyslanca 
s veľvyslancom SR v USA 
Martinom Bútorom a jeho 
tímom na pristúpení Sloven-
ska do OECD, NATO a EÚ. 
V rokoch 2003-2007 pôsobil 
ako poradca predsedu vlády 
Mikuláša Dzurindu pre zahra-
ničnú politiku. Ďalšími dvomi 
poradcami sú Milan Galan-
da a Daniela Šurinová.
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ujmové oblasti patrí potom 
územný plán, verejný priestor 
a komunikácia s verejnosťou. 
Podľa poskytnutej informácie, 
patria medzi priority kancelá-
rie v najbližších rokoch vypra-
covanie zadania územného 
plánu, manuálu tvorby verej-
ných priestranstiev a aktívne 
zapojenie verejnosti do 
plánovania a rozhodova-
nia. Súčasne kancelária chce 
postupne prevziať organizá-
ciu architektonických a urba-
nistických súťaží, alebo aj or-
ganizáciu „Brněnské ozvučné 
desky“, čo je diskusná platfor-
ma, prostredníctvom ktorej 
primátor a poslanci získavajú 
spätnú väzbu na dôležité otáz-
ky v oblasti plánovania a tvor-
by mesta.

PRAHA
 Ako nás informovali 
z pražského magistrátu, „hlav-
ného dopravného inžiniera“ 
Praha nezamestnáva. Možné 
kompetencie tejto osoby sa 
delia medzi niekoľko odborov 
a inštitúcií hlavného mesta 
ČR. Ide o Inštitút plánovania a 
rozvoja hlavného mesta Prahy, 
odbor strategických investícií 
MHMP, odbor rozvoja a fi -
nancovania dopravy MHMP, 
ROPID a podobne. 
 Praha „hlavného archi-
tekta“ nemá, túto funkciu 
zastupuje Inštitút plánovania 
a rozvoja hlavného mesta 
Prahy (IPR Praha), ktorý je 
hlavným koncepčným praco-
viskom hl. m. Prahy v oblasti 
architektúry, urbanizmu, roz-
voja, tvorby a správy mesta. 
Spracováva strategické, urba-
nistické a územné rozvojové 
dokumenty.

(rl)

Riaditeľ kancelárie primátora, 
poradcovia primátora

Ako riešia Brno a Praha dopravné 
inžinierstvo a architekta mesta?

Údržbu nových električiek si robí 
namiesto dodávateľa DPB sám
Vzhľadom na to, že čes-

ká spoločnosť Škoda 
Transportation, a.s. vypo-
vedala minulý rok zmluvu 
s Dopravným podnikom 
a.s., ktorá sa týkala údržby 
vozidiel, spýtali sme sa 
zainteresovaných, aké 
boli dôvody a ako sa za-
bezpečuje údržba nových 
električiek v súčasnosti.
Magistrát hl. mesta Brati-
slava: 
 „Situáciu sme prevero-
vali a podľa informácií z Do-
pravného podniku Bratislavy 
takýto stav nie je pre podnik 
fi nančne nevýhodný. Zmlu-
va o údržbe so spoločnosťou 
Škoda Transportation, a.s. 
bola vypovedaná zo strany tej-
to spoločnosti ešte v júli 2015, 
v súčasnosti má dopravný 
podnik už nové vedenie, kto-
rého úlohou je nájsť aj riešenie 
takýchto problémov, ktoré 
vznikli v minulosti. Servis a 
údržba vozidiel je zabezpeče-
ná, je vykonávaná internými 
pracovníkmi podniku. Vede-

nie dopravného podniku túto 
situáciu rieši a má záujem na 
rokovaní s partnerom“.
Škoda Transportation, 
a.s., hovorkyňa Lubomíra 
Černá:
 „Dôvod spočíval v tom, že 
zadávateľ nesplnil podmien-
ky vychádzajúce zo zmluvy, 
a to na poskytnutie priestoru 
a technologického vybavenia 
pre údržbu. Ten mal byť za-
istený v okamžiku dodania 
prvej električky vo februári 
2015. Pritom kolaudácia no-
vého depa prebehla až 8 me-
siacov  po termíne vyplývajú-
ceho zo zmluvy. V priebehu 
jari a začiatkom leta 2015 už 
ale začali dodávky električiek 
do Bratislavy, vždy jedna týž-
denne. Zároveň sme museli 
začať vykonávať údržbu, a to 
v provizórnych podmienkach. 
Okrem toho sme mali plniť 
podmienky prístavby vozidiel 
včas a pod pokutou za ne-
disponzibilitu vozidiel. Naša 
spoločnosť zmluvu o údržbe 
s DP Bratislava nevypovedala. 
V tomto prípade išlo o nedo-
držanie pôvodných tendro-
vých podmienok, preto sme 
museli od zmluvy odstúpiť“.

Železnice SR čakajú na postup 
hlavného mesta a Transprojektu
Tento rok vyprší zmluva 

medzi spoločnosťou 
Transprojekt a bratislav-
ským magistrátom, ktorá 
sa týkala aj vybudova-
nia objektov pre MHD na 
mieste dnešného nám. F. 
Liszta pred Hlavnou sta-
nicou. Železnice SR ale 
majú k ďalšiemu postupu 
v tejto kauze zdržanlivý 
postoj.   
 Ďalší postup v prípade 
nedodržania zmluvy s in-
vestorom ŽSR zatiaľ nechcú 
špecifi kovať. Faktom zostá-
va, že majú so spoločnosťou 
Transprojekt uzatvorenú 
Rámcovú zmluvu zo dňa 
10. júla 2006 na dobu 50 ro-
kov. „Jej predmetom je nájom 
pozemkov tzv. trvalého zá-
beru pod budúcimi stavbami 
investora v rozlohe 15 859 m 
a tzv. dočasného záberu počas 
výstavby na inžinierske stav-
by 29 842 m.,“ informovali 

ŽSR. Podľa  spoločnosti platí 
nájomca nájomné v súlade 
so zmluvnými podmienkami.  
ŽSR v súčasnosti analyzujú 
právny stav, ktorý môže nastať 
po výpovedi zmluvy zo stra-
ny hlavného mesta, aby mali 
ujasnený ďalší právny postup, 
ako môžu konať v prípade, že 
mesto zmluvu s Transprojek-
tom ukončí. Železnice tvrdia, 
že chcú svoje ďalšie kroky ko-
ordinovať s magistrátom Bra-
tislavy. Podľa ich vyjadrenia 
poskytnú maximálne možnú 
súčinnosť hlavnému mestu 
pri riešení problematiky hlav-
nej stanice a predstaničného 
priestoru.
 ŽSR priznávajú, že terajšia 
podoba budovy stanice ne-
zodpovedá potrebám, kvalite 
a úrovni železničných staníc 
tretieho tisícročia. 

(rl, red)

Nevyhadzujte 
knihy - darujte ich nám

kontakt 0907 701 786

Za vykoľajením električky 
v Petržalke bol ľudský faktor
Keď sa v pondelok 19. 

septembra na novej 
trati v Petržalke vykoľaji-
la električka, o príčinách 
sa spočiatku nevedelo. 
Na náš podnet nás DPB 
informoval, že príčinou 
bolo zlyhanie ľudského 
faktora.
 Ako Bratislavský kuriér 

informovala hovorkyňa DPB 

Adriana Volfová, vodič stál na 

príjazdovej koľaji pred výstu-

pišťom Jungmannova, pričom 

prvý podvozok vozidla už mal 

za výhybkou. Dostatočne sa 

v zmysle prevádzkových pred-

pisov nepresvedčil, do akého 

smeru je prestavená výhybka a 

keď začal s električkou cúvať, 

došlo k jej vykoľajeniu.

 Táto udalosť bola bez zra-

nenia vodiča a cestujúci sa 

v tom čase vo vozidle nena-

chádzali.

 Na mieste zasahovali 

všetky odborné zložky Do-

pravného podniku Bratislava, 

prítomní boli aj pracovníci 

spoločnosti, ktorá električky 

dodala. Premávka električko-

vej dopravy bola obnovená 

krátko po polnoci.

(rl)
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Bezpečne za bezpečnostnými dverami je v Bratislave už 25 rokov
Vedeli ste, že spoloč-

nosť ADLO vyrástla 
na Trnavskom mýte a to-
muto miestu zostala verná 
celých 25 rokov? Ponúka 
predaj bezpečnostných 
dverí nielen v Bratislave, 
ale aj na celom Slovensku 
a v mnohých krajinách Eu-
rópy – Dánsku, Nemecku, 
ČR, Švajčiarsku a ďalších.

Bratislavčan, konateľ 
a spoluzakladateľ spoloč-
nosti ADLO, Jozef Ada-
me si spomína, že pred 

dvadsiatimi piatimi rokmi, 
pojem bezpečnostné dve-
re nehovoril väčšine ľudí 
vôbec nič. Najväčší posun 
v priebehu rokov vidí v tom, 
že sa zmenilo myslenie 
ľudí a zvýšila sa zodpoved-
nosť k vlastnému majetku 
a že mnohí pochopili, že za 
jeho ochranu zodpovedajú 
v konečnom dôsledku oni 
sami. „Nemôžeme sa vy-
hovárať na políciu, na po-
litikov, na situáciu aká tu 
je. Buď si svoj majetok 
chránim a dokážem ho 
ochrániť, alebo to mám 
na vedľajšej koľaji a žijem 
s tým rizikom, že môžem prísť 
o to, o čo nechcem,“ hovorí 
J. Adame. Ako pripomína, 
fi rma ADLO začala s činnos-
ťou na Slovensku, tu sídli, 
tu vyrába a odtiaľto expor-
tuje do krajín Európy. Pri-
znáva, že najväčší problém 
v podnikaní vidí v legislatí-
ve, v nepodporovaní takých-
to spoločností, ale naopak 
v kladení polien pod ich 
nohy. Ako ďalej hovorí, po-
hybuje sa v celej Európe a 
často dostáva otázky, prečo 
ešte stále vyrába na Sloven-
sku, keď za lacnejší peniaz 
sa dá v Rumunsku, či Bul-
harsku... A druhým dychom 
hovorí, že je to pravda, ale 
o päť rokov sa to môže zme-
niť: “A budeme cestovať 

z krajiny do krajiny? My tú 
slovenskú, alebo aj bratislav-
skú hrdosť cítime a cítime sa 
stále Slovákmi. A chceme 
dokázať, že aj slovenská 
spoločnosť dokáže preraziť 
na zahraničné trhy napriek 
tomu, že  musíme polovicu 
nášho úsilia venovať tomu, 
ako sa prispôsobovať stá-
le sa meniacej legislatíve.“ 
K vývoju povedomia ľudí 
o ochrane ich majet-
ku prostredníctvom bez-
pečnostných dverí Jozef 
Adame dodáva, že začia-
tok ich podnikania v tom-
to segmente, sa niesol 
v znamení množstva vy-
svetľovaní a vzdelávania. 
Postupne pribúdali aj fi rmy a 
dovozcovia, ktorí si svoj sor-
timent označovali ako bez-
pečnostný. Ľudia-zákazníci 
sa ale museli naučiť rozlišo-
vať a prichádzať na to, že nie 
všetko, čo sa na prvý pohľad 
zdá (cenovo) lákavé, musí 
aj splniť a plniť predstavu o 
skutočnej bezpečnosti. Spo-
ločnosť ADLO pracuje svoj-
ským systémom. Podľa Jo-
zefa Adame má fi rma vlastnú 
výrobu a vlastné predajne, 
ktorých je na Slovensku 
dvanásť. Viacero predajní 
majú v Českej republike, ale 
v podstate službami sú 
schopní pokryť celú Európu. 

A v čom sa líšia dnešné 
bezpečnostné dvere oproti 
tým spred dvadsaťpäť ro-
kov? J. Adame tvrdí, že je 
to neporovnateľné. Tak ako 
kedysi zlodeji používali na 
prekonávanie dverí silu, tak 
v súčasnosti obhliadka 
priestorov po vlámaní uka-
zuje na sofi stikovanejšie 
spôsoby napríklad v podo-
be kópií kľúčov, či vniknutie 
cez vložku zámky. Ale pod-
ľa neho známe je dnes už 
aj zneužívanie informácií 
majiteľov nehnuteľností na 
sociálnych sieťach, kde sa 
zmieňujú o svojom dlhodo-
bejšom odchode z domova. 
Sú ľudia ktorí sa tým zao-
berajú a vedia nájsť spô-
soby ako sa k informáciám 
o dočasne opustených do-
moch, či bytoch dostať. Ale 
hovorí aj, že bezpečnostné 
dvere prešli obrovským vý-
vojom a dnes už neslúžia 
len pre byty, ale aj pre ro-
dinné domy. Vývojom prešli 
rôzne materiály, dnes sú k 
dispozícii pancierové sklá, 
samoprekódovacie kľúče. 

Kedysi bol na rodinných do-
moch jediný spôsob ochrany 
okien - mreže. Dnes je to už 
iné a z bežných okien sa ro-
bia bezpečnostné.
 Konateľ spoločnosti 
ADLO Jozef Adame na zá-
ver hovorí aj o vízii vývoja 
bezpečnosti majetku a ob-
čanov u nás. On sám ju v 
súčasnosti nevidí veľmi ru-
žovo, pretože podľa neho 
vlnu utečencov, ktorá sa valí 
cez Európu, cítia najmä v ich 
predajniach v Nemecku a v 
Rakúsku. „Kriminalita tam 
skutočne rapídne rastie. My 
sa teraz pozeráme na to tak, 
že sa nás to netýka, ale zo 
skúsenosti môžem povedať, 
že to, čo je teraz tam, raz 
príde aj k nám. K zvýšeniu 
kriminality u nás príde, pre-
tože nie všetci prichádzajú 
s úmyslom poctivo sa živiť 
a ak nenájdu bočné uličky v 
spomínaných štátoch, pre-
sunú sa inam. Preto radím 
neodkladať zabezpečenie. 
Nechcem byť zlým proro-
kom, ale vízia je, aby sme sa 
spoločne dokázali ochrániť 
aj proti neželaným návštev-
níkom“.

Radovan Slobodník 
z Prvej stavebnej sporiteľ-
ne hovorí, že ich banka je 

rada, že čoraz viac klientov 
si uvedomuje, že bezpeč-
nosť napreduje a že sa vy-
víjajú aj bezpečnostné prv-
ky, ktoré pomáhajú ochrániť 
byt, alebo dom. „Čoraz viac 
klientov využíva stavebné 
sporenie - buď tie naspore-
né, alebo úverové prostried-
ky na kúpu bezpečnostných 
prvkov - či už sú to dvere, fó-
lie na okná, kamerové systé-
my, alarmy – to všetko sa dá 
hradiť zo stavebného spore-
nia.“ Podľa R. Slobodníka sa 
dopyt vyvíja spolu s vývojom 
moderných bezpečnostných 
systémov. Pred dvadsiatimi 
piatimi rokmi určite taký do-
pyt ako dnes nebol. V sú-

časnosti napríklad čoraz viac 
klientov využíva prvky zvy-
šovania bezpečnosti aj pri 
rekonštrukciách, či úpravách 
svojich nehnuteľností.
Anton Žabka, odborník na 

ochranu proti vlámaniu pô-
sobiaci v Nemecku a Dán-
sku tvrdí, že v princípe sa 
v súčasnosti ľudia začali viac 
zaujímať o svoju ochranu 
a bezpečnosť, ochranu do-
mov a bytov. „Vzhľadom 
nato, že sme zorientovaní 
čo sa deje v tomto segmen-
te na nemeckom a dánskom 
trhu, tak my sme v tomto 
smere na špici pokiaľ ide 
o riešenie konštrukcie a di-
zajnu bezpečnostných dve-
rí  a aj o samotné osádza-
nie dverí a zárubní,“ hovorí 
A. Žabka. Ako pripomína, po 
roku 1989 sa u nás krimina-
lita začala výrazne zvyšovať. 
V Dánsku a Nemecku 
bola ale vtedy situácia iná. 
V prvej menovanej krajine 
sa ešte pred ôsmimi rokmi 
na uliciach takmer vôbec ne-
kradlo, no po otvorení hraníc 
a vzniku Schengenu aj tam 
stúpla kriminalita a pre Dá-
nov to bol šok. 
 „Aj v technológiách, ak 
nie sme úplne na špici, tak 
sme určite vpredu,“ hovorí 
A. Žabka a dodáva, že 
Nemci nemajú bezpečnostnú 
ochranu až tak sofi stikovanú 
– chýba im často komplexný 
bezpečnostný systém. V Ne-
mecku majú napríklad oby-
čajné dvere so špeciálnym 
zámkom ktorý sa otvára na 
odtlačok prsta - „ale toto je 
skôr otázka pohodlia,“ hovorí 
A. Žabka s tým, že samotné 
dvere bezpečnostné nie sú, 
iba zámok. No a pokiaľ nie 
sú riešené proti vlámaniu, 
dajú sa v podstate pohodl-
ne násilne otvoriť. „U nás to 
riešime komplexne – je tam 
nová technológia a konštruk-
cia dverí je na úplne inej 
úrovni,“ dodáva odborník na 
ochranu proti vlámaniu. 

Mestské časti o pripravovanej 
novej parkovacej politike (I. časť)
Magistrátu hl. mesta a 

bratislavským mest-
ským častiam (MČ) sme 
položili niekoľko otázok, 
súvisiacich s pripravova-
nou novou parkovacou po-
litikou. 

Mestských častí sa týkali 
tieto otázky: Ako je podľa 
vás možné budovať „jed-
notnú“ parkovaciu politiku 
pre 17 mestských častí, 
keď väčšina z nich má od-
lišné dopravné podmienky 
a možnosti? Ako je možné 
aby občan, obyvateľ Brati-
slavy a daňový poplatník 
musel žiadať, aby smel par-
kovať vo vlastnom meste a 
vo svojej mestskej časti... 
a ešte za poplatok? Ako je 
možné, aby občan, oby-
vateľ Bratislavy a daňový 
poplatník musel platiť vo 
svojom rodnom meste za 
parkovanie v inej mestskej 
časti, než v ktorej býva?

PODUNAJSKÉ 
BUSKUPICE
 Podunajské Biskupice sa 
s navrhovanou parkovacou 
politikou hlavného mesta 
nestotožňujú, čo jednoznač-
ne vyplýva zo všetkých sta-
novísk, ktoré MČ zasielala 
hlavnému mestu. Predložený 
návrh nezavádza jednotnú 
parkovaciu politiku, keďže 
v nejasných otázkach odkazuje 
na všeobecne záväzné naria-
denia mestských častí. Pred-
metným návrhom vzniká 17 
lokálnych parkovacích politík 
pri neúmernom fi nančnom 
zaťažení obyvateľov Bratislavy. 
Občan s trvalým bydlis-
kom v Bratislave by mal 
byť rezidentom v rámci 
celého mesta Bratislava. 
V sídliskovej zástavbe, kde je 
spravidla najväčší problém s 
parkovaním je nedostatok par-
kovacích miest na počet bytov 
pre zavedenie rezidenčného 
parkovania. Podunajské Bis-
kupice má za to, že pre zave-
denie parkovacej politiky je v 
prvom rade dôležité vybudovať 
parkovacie plochy, ktoré by 
pokryli potreby motoristickej 
verejnosti. Vybudovať záchyt-
né parkoviská pre občanov, 
ktorí prídu do Bratislavy za 
prácou, za kultúrnym, špor-
tovým, spoločenským vyžitím 
s dostupnou kvalitnou mest-
skou hromadnou dopravou. 
Zaviesť dočasné parkovanie v 
okrajových mestských častiach 

je neopodstatnené, pretože 
okrajové mestské časti slúžia 
ako tranzit, cez ktoré motoristi 
prechádzajú a cieľom ich tran-
zitu je skôr Staré Mesto, resp. 
širšie centrum mesta.

DÚBRAVKA
 Dúbravka zastáva názor, 
že parkovacia politika je pre 
Bratislavu veľmi dôležitá, pre-
tože pri jej zavedení vieme 
zvýšiť kapacitu parkovacích 
miest o30 percent vyselek-
tovaním majiteľov vozidiel, 
ktorí nemajú trvalý pobyt 
v Bratislave, mestskej časti Dú-
bravka. Pre našu mestskú časť 
je prioritou zabezpečiť parko-
vanie u nás. Parkovacia poli-
tika sa dá robiť aj spôsobom 
vhodným pre všetkých obča-
nov hlavného mesta, a síce za-
kúpením rezidenčných kariet, 
po ktorom by neplatili žiadne 
ďalšie hodinové poplatky za 
parkovanie. Mestská časť nesú-
hlasí so spôsobom, akým je to 
nastavené, ak má občan zakú-
penú rezidenčnú kartu, mal by 
parkovať všade bezplatne. 

KARLOVA VES
 Doprava a parkovanie sú 
spojené nádoby, nedajú sa od-
deliť. Problémy s nimi sa ne-
vyhnutne týkajú  mesta ako 
celku. Magistrát by mal vystu-
povať ako šéf orchestra, ako 
iniciátor, stratég a koordinátor 
mestských častí. Parkovacia 
politika v meste by mala mať 
jednotné základné princípy s 
možnosťou zohľadnenia špe-
cifi ckých potrieb jednotlivých 
častí. Cieľom parkovacej politi-
ky nemôže byť spoplatnenie ale 
zmena režimu parkovania čiže 
vnesenie pravidiel do chaosu. 
Keďže parkovacie možnosti nie 
sú neobmedzené, počet áut ne-
ustále stúpa, bude nevyhnutné 
zaviesť aj istú formu spoplatne-
nia. Je to len jeden z prostried-
kov na dosiahnutie cieľa. Sme 
zástancami maximálne mož-
ného zvýhodnenia osôb s trva-
lým pobytom v hlavnom mes-
te. V Karlovej Vsi už skúšobne 
zavádzame rezidenčný systém. 
V praxi zisťujeme, že prechod-
ných obyvateľov je tu viac, ako 
sme očakávali. To môže byť 
jedným z kľúčových východísk 
aj pre zavádzanie celomestskej 
parkovacej politiky.

(rl)
(krátené, celé otázky a od-
povede na www.bakurier.
sk a FB)
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Poslanci rokovali viac ako tri hodiny o petícii proti hazardu
Viac ako tri a pol ho-

diny sa v utorok 26. 
septembra bavili mestskí 
poslanci o petícii o ha-
zarde na mimoriadnom 
rokovaní mestského za-
stupiteľstva. Z odovzda-
nej petície na podateľni 
bratislavského magistrá-
tu sa v lete stratilo asi 
3000 hárkov z 8018-tich.
 Primátor Bratislavy Ivo 
Nesrovnal na zastupiteľstve 
neustále opakoval, že sa po-
stará, aby bola petícia úspeš-
ná a že všeobecne záväzné 
nariadenie (VZN) o hazarde 

v meste chce predložiť ešte 
do konca tohto kalendárne-
ho roka. Druhým dychom 
ale dodal, že to bude mož-
né až po overení a prepísaní 
všetkých podpisov občanov 
pod petíciu. Podľa mestské-
ho poslanca Jána Budaja, 
sa primátor správa ako ten, 
kto chce napadnúť petíciu 
za zákaz hazardu v hlavnom 
meste, a nie ako ten, kto chce 
na jej základe prijať (VZN).  
„Nerozumiem, prečo dáva 
primátor prepisovať petičné 
hárky do nejakých tabuliek, 
lebo takto nerobili ani v Le-

voči či v Ružomberku, kde 
už dávno majú VZN proti 
hazardu prijaté,“ povedal sta-
rosta Vajnôr Ján Mrva.
 Podľa Dominiky Luká-
čovej z Asociácie zábavy 
a hier je diskusia ohľadom 
petície proti hazardu v Bra-
tislave politická fraška, kde 
sa zbierajú politické body. 
„Už je vládny návrh zákona 
o hazardných hrách, kde sa 
vyriešili všetky problémy, na 
ktoré samosprávy v súvislosti 
s hazardom poukazovali do-
teraz,“ povedala.

(tasr, rl) 

Primátor: Delenie poplatku 
za rozvoj nech je fi fty-fi fty
Príjem z miestneho po-

platku za rozvoj by 
chcel primátor Ivo Ne-
srovnal v Bratislave deliť 
medzi mesto a mestské 
časti v percentuálnom 
pomere 50:50. Uviedol to 
na rokovaní mestských 
poslancov 29. septem-
bra. Takáto deľba je pod-
ľa neho spravodlivá. Iný 
názor majú starostovia 
mestských častí. 
 Mestské časti už na jar 
prezentovali názor, že popla-
tok by sa mal deliť v pomere 

68:32 v prospech mestských 
častí. Primátor informoval, 
že mesto už má dokončený 
návrh všeobecne záväzného 
nariadenia (VZN) o miest-
nom poplatku za rozvoj, vďa-
ka ktorému môže do svojho 
rozpočtu získať najmä od de-
veloperov niekoľko miliónov 
eur. Rokovať by o ňom podľa 
primátora mohli poslanci naj-
skôr v novembri, keď začne 
platiť rovnomenný zákon. 

(tasr, red)
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Na jeseň sa reštaurácia Houdini v hoteli Marrrol´s predstaví s novinkami
Uplynulo už  asi päť 

mesiacov, ako v bu-
tikovom päť hviezdičko-
vom hoteli Marrol´s na 
Tobruckej ulici, Adela 
Banášová slávnostne 
uviedla do života reštau-
ráciu HOUDINI. 
Prestrihla pásku pri prvom 
vstupe hostí do reštaurácie, 
ktorá  zmenila výrazne nie-
len svoj interiér, ale aj ná-
zov. Pôvodné pomenovanie 
MESSINA po renesančnom 
maliarovi Antonellovi da 
Messina  sa zmenilo na nie 
menej zaujímavé pomeno-
vanie – Reštaurácia Hou-
dini – Wine & Dine. Výber 
nového mena reštaurácie 
vymyslel šéfkuchár Michal 
Škrabák.  

Prečo ste sa rozhodli 
práve takto premenovať 
reštauráciu?

-Fascinuje ma príprava no-
vých jedál. Niekedy si pripa-
dám ako čarodejník, ktorý 
svojou čarovnou paličkou 
mení chute tých tradičných 
a vznikajú kreácie tradície 
so súčasnosťou. Rád vymýš-
ľam  nielen nové kombinácie 
chutí, ale priam ma fascinuje 
vizuálne dotváranie podoby 
jedla na tanieri. Množstvo 
nápadov v mojej hlave bolo 
neudržateľné, a tak som na-
vrhol nový koncept hotelo-
vej reštaurácie. Išlo hlavne o 
úpravu ponuky, častejšie ju 
aktualizovať vo vzťahu k se-
zóne, k plodom príslušného 
ročného obdobia. A aj o pre-

pájanie čara chutí s kúzlami 
vína. Úplnou náhodou som 
sa dostal v Maďarsku k člán-
ku o človeku menom Harry 
Houdini. Bol to iluzionista, 
kúzelník, kaskadér, herec, 
režisér a budapeštiansky 
rodák. Zaujali ma jeho kúz-
la a tak som sa rozhodol, že 
moje gastronomické kúzla by 
mohli niesť práve jeho meno.

Máte za sebou už pár me-
siacov v novootvorenej 
reštaurácii. Čo sa najviac 
zmenilo?
-Zmenil sa interiér v kto-
rom dominuje odľahčený 
štýl servírovania, ako aj nové 
doplnkové dekorácie. Tie 
starostlivo a cielene navr-
hovala hotelová interiérová 
architekta Ing. Zuzana Cam-
belová a jednoznačne začali 
lákať viac hostí. Poloha hote-
la je na spojnici centra starej 

Bratislavy s novým centrom 
oddychu, nákupov a relaxu, 
s Euroveou. Práve ona spô-
sobila, že Bratislavčania si 
začali viac všímať, že za ble-
domodrými múrmi historic-
kej budovy je nielen hotel, ale 
aj reštaurácia. Vstúpili, skú-
sili napríklad naše obedové 
menu, alebo si posedeli pred 
budovou a vybrali si zo špeci-
álnej sezónnej letnej ponuky 
naše ovocné sorbety a ľadové 
kávy. A dnes? Dnes sú to už 
naši lojálni, častí hostia.

Čo pripravujete pre nad-
chádzajúcu jesennú a 
zimnú sezónu?

-Momentálne sme s mojim 
tímom kuchárov v štádiu 
dokončievania príprav na 
uvedenie do života nového 
sezónneho a la carte menu. 
Od polovice októbra budú 
v ponuke reštaurácie Hou-
dini dominovať také typic-
ké jesenné a zimné jedlá 
ako líčko zo zubáča 
s kašou z čierneho ko-
reňa a citrónovým želé, 
či jelení chrbát a sladké 
batáty na pomarančoch 
s gratinovaným zelerom 
a divinovým jusom. Medzi 
dezertami bude určite kra-
ľovať gaštanový koláčik 
s višňami v karamele.

Bratislavčania vyhľadá-
vajú príjemné prostredie 
na posedenia pri káve 
a dezerte. Hlavne teraz, 
keď stmievanie prichá-
dza akosi skôr a posede-
nie na otvorených tera-
sách sa končí. Je takáto 
možnosť v hoteli Mar-
rol´s?
-Áno. Vonkajšie sedenie pred 
budovou hotela so spome-
nutými sorbetmi a ľadovou 
kávou sa skončilo. Náš úpl-
ne nový produkt „Kávo-
vá hodinka s dezertom“ 
určite osloví okoloidúcich, 
ale aj tých, ktorí si radi plá-
nujú príjemné posedenia 
s priateľmi. Všetky dezerty, 
ktoré máme na jedálnom 
lístku si hosť bude môcť 
kombinovať s obľúbeným 
druhom káv, od pondel-
ka do soboty v čase medzi 
pätnástou a sedemnástou 
hodinou v reštaurácii Hou-
dini, v nedeľu v tom istom 
čase  v hotelom Library Bare. 

Cena je skutočne výhodná. 
A ešte dodávam: Parkovanie 
v centre mesta nie je jedno-
duché a preto naši hostia 
môžu parkovať počas „Ká-
vovej hodinky s dezertom“ 
v hotelovej garáži a zadarmo.

Kultúra v Bratislave vždy 
na jeseň mimoriadne oží-
va. Blížia sa Bratislavské 
hudobné slávnosti, už 
aj Vianočné trhy, ktoré 
sa začínajú v novembri, 
divadelná sezóna je roz-
behnutá.  Čo by ste v tej-
to súvislosti  odporučili 
z vašej ponuky?
-Poloha hotela na spojnici 
starej a novej Bratislavy, ne-
ďaleko dunajskej promenády, 
len pár krokov od historickej 
budovy Opery SND, Sloven-
skej fi lharmónie či Nového 
SND, je predpokladom na 
zastavenie sa, využitie mož-
nosti naladiť sa na návštevu 
koncertu, divadla, opery, ale-
bo baletu.  Reštaurácia Hou-
dini je útulným miestom, kde 
toto naladenie je naozaj mož-
né. A u nás platí: Kúzlo vína, 
umenie chutí. Vínna karta je 
zostavená z vynikajúcich vín 
zo Slovenska a aj vín zo za-
hraničia. Prepájanie chutí je-
dál s krásami vína je čarovné, 
otvára dvere do sveta príjem-
ných pocitov a nálad. Vhod-
né naladenia sa na strávenie 
príjemného večera. Na adre-
se  Marrol´s Boutique Hotel, 
Tobrucká 4, Bratislava - Staré 
Mesto, Restaurant Houdini. 
Veľmi sa teším na stretnutia 
s našimi hosťami, rovnako 
aj celý tím našej reštaurácie 
a hotela.

Parčík na Uršulínskej ulici je 
opäť prístupný verejnosti

Bratislavský magis-
trát zariadil opätovné 

otvorenie parčíka na Ur-
šulínskej ulici, ktorý je 
prístupný pre verejnosť 
od pondelka do nedele 
v čase od 9:00 – 18:00 
h do konca novembra a 
následne ho chce mesto 
otvoriť opätovne na jar.
 Do parku platí prísny zá-
kaz vodenia psov a iných zvie-
rat, rovnako tak prísny zákaz 
vstupu pod vplyvom omam-

ných látok. Hlavné mesto zod-
povedá za bezpečnosť svojich 
obyvateľov a za bezpečné ve-
rejné priestory. Mesto podľa 
vlastných informácií pokra-
čuje v stratégii rozširovania 
a obnovy mestskej zelene. 
V roku 2016 predstavujú fi -
nancie do výsadby novej ze-
lene výšku 1,5 mil. eur. Pra-
videlne udržiavaná zeleň sa 
nachádza aj v tomto parčíku.

(red, rl)

Na koncert storočia v Bratislave 
mieri aj Karel Gott

Obľúbený spevák sa 
po liečbe ťažkej cho-

roby opäť dáva do formy 
a teší sa na stretnutie s 
Bratislavčanmi na pódiu 
Incheby. 
 Na slávnu Bratislavský 
lýru si zaspomína aj česká 
legenda Karel Gott. Po ťažkej 
chorobe sa už dáva do formy 
a tak na koncerte storočia 
v Bratislave zaspieva pár svo-
jich najväčších lýrových hitov!
 Koncert s názvom „Mám 
rozprávkový dom – LÝRA 50“ 
oživí spomienky na legendár-

nu Bratislavskú lýru. Jej prvý 
ročník sa v slovenskej met-
ropole uskutočnil pred pol-
storočím. Do roku 1990, keď 
sa konala posledný raz, súťaž 
objavila mnohé talenty, z kto-
rých sú dnes slávne hviezdy.
 Projekt „Mám rozprávko-
vý dom – LÝRA 50“ prináša 
agentúra Topfest a usku-
toční sa 18. októbra 2016 
v Incheba EXPO ARÉNE. 
Vstupenky sú v predaji v sieti 
Ticketportal.

(red, rl)
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Predáme jednopodlažný sklad (930 m2) 
na komerčné využitie v obci Vysoká pri Morave 
(len 25 km od Bratislavy).
Prístup pre kamióny, čelná nakladacia rampa. 
Cena 66.000 Eur

Bližšie info na tel.č. 0905 615 539.

PREDAJ - SKLAD - VYSOKÁ pri MORAVE

V súčasnosti je v objekte reštaurácia o výmere 
195 m², v pivnici bar o výmere 80 m², predajňa 
o výmere 106,75 m². Súčasťou objektu je chodba, 
WC, sklad. Spolu cca 410 m2 
Predajná cena 470.000 Eur

Bližšie info na tel.č. 0905 615 539.

PONÚKAME NA PREDAJ OBJEKT 
V CENTRE TRENČÍNA, ŠTÚROVO NÁM. 14 
O VÝMERE 415 m² ZASTAVANEJ PLOCHY.

Kultúrne leto v znamení hudby, 
tanca a rozmanitosti
Bratislava pripravila po-

čas letných mesiacov pre 

svojich obyvateľov a návštev-

níkov viac ako 350 programov 

na scénach, ktoré sa konali 

na Hlavnom, na Hviezdo-

slavovom námestí, na Deví-

ne, v Botanickej záhrade, na 

mestských hradbách, ale aj 

v uliciach hlavného mesta, 

na nádvoriach a v parkoch. 

Atmosféra a nálada v hlav-

nom meste sa na tri mesiace 

zmenila vďaka najväčšiemu 

mestskému festivalu Kultúrne 

leto a Hradné slávnosti, ktorý 

oslávil už svoj 41. ročník.  

 Tento rok bol festival Kul-

túrne leto a Hradné slávnosti 

Bratislava 2016 pod záštitou 

slovenského predsedníctva 

v Rade EÚ, ktoré symbolicky 

odovzdali holandskí umelci v 

priestoroch Starej Tržnice ria-

diteľovi festivalu Vladimírovi 

Grežovi. Kultúrne leto rozší-

rilo svoje pôsobenie aj za hra-

nice Bratislavy, keď sa jednou 

zo scén festivalu stalo pohra-

ničné mesto Hainburg, kde 

sa slávnostne v júni otvoril aj 

nový Infopoint pre turistov.  

 Utorkové večery pred 

Dómom sv. Martina patrili 

tradične cyklu World Music, 

milovníci klasickej hudby si 

naopak prišli na svoje v Sade 

J. Kráľa, kde prebiehal každú 

sobotu nový projekt Hudba 

v Sade. Ten vznikol v spolu-

práci Bratislavského kultúrne-

ho a informačného strediska a 

festivalu Viva Musica! Mest-

ské hradby ožili folklórom, 

túlavým divadlom, ale aj ces-

tovateľským kinom a Hlavné 

námestie patrilo slovenským 

návrhárom a oslave žen-

skej krásy počas akcie Móda 

v meste.

 Boli to nielen námestia, 

ulice a parky hlavného mes-

ta, ale kultúra sa dostala aj na 

bratislavský hrad, ktorý sa stal 

v júli a v auguste prechodným 

domov Letných Shakespea-

rovských slávností. Rozšírila 

sa spolupráca s 11 mestským 

časťami, na Hlavnom námestí 

prezentovali tento rok Vajno-

ry a Ružinov svoje tradície a 

zvyky, naopak v Dúbravke si 

obyvatelia vychutnali koncer-

ty v amfi teátri pod holým ne-

bom.   

 Rozmanitosť sa prejavi-

la aj v Starom meste, kde sa 

prezentovali menšiny žijúce 

v Bratislave. Festival Kultúrne 

leto a Hradné slávnosti Brati-

slava 2016 sa síce skončil, no 

samotnú Bratislavu môžu te-

šiť najmä konečné čísla: „ za-

pojilo sa 43 organizátorov zo 

4 svetadielov a festival navští-

vilo viac ako 100 000 návštev-

níkov, čo je jasným dôkazom 

toho , že Bratislava v lete ne-

spí“, uzavrel hodnotenie riadi-

teľ festivalu Vladimír Grežo. 

Emília Vášáryová na Chodníku slávy pred MDPOH
Bratislavský Filmový 

chodník slávy zdobí 
meno jednej z najvýraz-
nejších osobností sloven-
ského herectva a prvej 
dámy slovenskej fi lmovej 
a divadelnej scény - Emí-
lie Vášáryovej.
 Slávnostné odhalenie pa-
mätnej dlaždice sa uskutoč-
nilo v utorok 27. septembra 
pred Mestským divadlom 
P. O. Hviezdoslava. Tradíciu 
Filmového chodníka slávy 
v Bratislave založili v roku 
2009 Medzinárodný fi lmový 
festival Bratislava v spoluprá-
ci s Agentúrou Promotion, 
Hlavným mestom SR Bratisla-
va a Bratislavským kultúrnym 

a informačným strediskom 
(BKIS) ako prejav vzdávania 

úcty za dlhoročnú umeleckú 
tvorbu významným sloven-

ským fi lmovým 
a divadelným 
u m e l c o m , 
tvorcom a pro-
f e s i o n á l o m . 
V minulosti 
takúto úctu 
prejavili La-
dislavovi Chu-
díkovi, Márii 
Kráľovičovej, 
Jozefovi Ada-
movičovi, Šte-
fanovi Kvie-
tikovi, Eve 
Krížikovej a 
Ivanovi Palú-
chovi.
 Tohtoroč-
né slávnostné 
odhalenie pa-

mätnej dlaždice sa uskutočni-
lo za osobnej účasti laureátky 

Emílie Vášáryovej, zakla-
dateľky Filmového chod-
níka slávy Márie Reháko-
vej, zástupcov festivalu, 
primátora hl. mesta,riadi-
teľa BKIS Vladimíra Gre-
ža, hercov a obyvateľov 
Bratislavy.
 Pamätná dlaždica Filmo-
vého chodníka slávy nesie 
meno laureáta, rukou písa-
ný podpis a dátum ocenenia. 
Podujatie je súčasťou 41. roč-
níka multižánrového mest-
ského letného festivalu Kul-
túrne leto a Hradné slávnosti 
Bratislava 2016.
 Meno ďalšieho laureáta 
ocenenia za dlhoročnú ume-
leckú tvorbu oznámia počas 
18. ročníka MFF Bratislava, 
ktorý sa uskutoční od 11. do 
17. novembra v bratislavských 
mestských kinách.

(red)
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Osobnosti 
na uliciach    

Kto je za menom na 
námestiach a dunajských 

nábrežiach?

Námestie Alexandra 
Dubčeka – Staré Mesto

Alexander Dubček sa na-
rodil 27. novembera 1921 
v Uhrovci, zomrel 7. novem-
bera 1992 v Prahe. Bol slo-
venský komunistický politik, 
hlavná osobnosť Pražskej jari 
1968. Narodil sa roku 1921 
v tom istom dome ako Ľudo-
vít Štúr, v budove miestnej 
školy. V roku 1925 odišiel 
mladý Alexander Dubček 
spolu so silno ľavicovo zame-
ranými rodičmi, členmi espe-
rantského družstva Interhel-
po, do sovietskeho Kirgizska. 
Zvláštnou zhodou okolností 
tak Dubčekova rodina žila 
istý čas aj v USA aj v ZSSR. 
Neskôr sa rodina presťaho-
vala z Kirgizska do mesta 
Gorkij (dnes Nižný Novgo-
rod, Rusko). V roku1938 sa 
Dubčekovci vrátili na Slo-
vensko. Alexander Dubček 
vstúpil v roku 1939 do vtedy 
ilegálnej KSS.V noci z 20. na 
21. augusta vojská piatich 
štátov Varšavskej zmluvy 
bez vypovedania vojny vtrhli 
do ČSSR, obsadili jeho úze-
mie a zmocnili sa kontroly 
štátu. Sovietski vojaci zat-
kli a odvliekli A. Dubčeka, 
J. Smrkovského, O. Černíka 
a ďalších do Moskvy. Prezi-
dent ČSSR Ludvík Svoboda, 
spolu s delegáciou, ktorú 
tvorili G. Husák, M. Dzúr, 
B. Kučera, V. Biľak, A. Indra 
a J. Piller, odletel do Moskvy, 
kde žiadal, aby sa na roko-
vaniach zúčastnili Dubček a 
ostatní uväznení komunis-
tickí predáci. Sovieti pustili 
iba Dubčeka, Smrkovského, 
Špačka a Šimona, ktorých 
z väzenia „v lesoch“ dopra-
vili do Moskvy 24. augusta. 
Potom prepustili aj ďalších 
delegátov. Ale tajomník ÚV 
KSSZ Boris Ponomariov im 
jasne povedal, že sa budú 
môcť vrátiť domov iba po 
podpísaní Sovietmi pripra-
veného protokolu, či to bude 
trvať deň, týždeň, dva týždne 
alebo i mesiac. Dňa 27. au-
gusta sa Svoboda, Dubček, 
Černík, Smrkovský a Špaček 
smeli vrátiť do Prahy, po tom 
čo podpísali všetkých pät-
násť Sovietmi diktovaných 
podmienok „Moskovského 
protokolu“, čo znamenalo ich 
úplnú kapituláciu. Napriek 
porážke v Moskve sa Dubček 
z vysokej politiky dobrovoľne 
nestiahol, reformne oriento-
vaní predstavitelia požado-
vali, aby vo funkcii zotrval 
a tlmil pripravované repre-
sálie konzervatívneho krídla 
v strane. Toto obdobie Dub-
čekovej kariéry je niekedy 
vnímané dosť kontroverzne. 
Dubčekovi kritici mu na-
príklad vyčítajú, že podpísal 
neslávne známy „obuškový 
zákon“. V skutočnosti však 
Dubček musel „obuškový zá-
kon“ podpísať ako predseda 

Federálneho zhromaždenia. 
Sám sa pritom snažil robiť 
obštrukcie, ktorými chcel 
minimálne oddialiť prija-
tie „obuškového zákona“ a 
zmierniť jeho obsah. Ako 
poslanec za zákon nehla-
soval. Bol tiež vo vysokých 
funkciách v čase upálenia sa 
Jana Palacha a následných 
mnohotisícových manifes-
táciách proti prítomnosti 
okupačných vojsk začiat-
kom roka 1969. Po Nežnej 
revolúcii sa do politiky vrá-
til, v rokoch 1989 – 1992 
bol predsedom Federálne-
ho zhromaždenia ČSFR, 
v roku 1992 sa stal predse-
dom Sociálnodemokratickej 
strany Slovenska. Koncom 
roka 1989 sa o ňom uvažo-
valo ako o možnom prezi-
dentovi Česko-Slovenska. 
V česko-slovenskej otázke 
bol Dubček dôsledným zá-
stancom federatívneho rie-
šenia. 1. septembra 1992 mal  
vážnu dopravnú nehodu pri 
Humpolci, bol hospitalizo-
vaný v pražskej nemocnici 
Na Homolce, kde 7. novem-
bra zomrel. Pochovaný je na 
bratislavskom cintoríne Slá-
vičie údolie.

Tyršovo nábrežie 
-Petržalka

Miroslav Tyrš, rodený 
Friedrich Emmanuel Tirsch 
sa narodil v roku 1832 v Dě-
čín a zomrel v auguste 1884 
v obci Oetz v Rakúsku. Bol 
český kritik, historik ume-
nia, estetik, profesor dejín na 
UK a na ČVUT v Prahe. Bol 
aj predsedom výtvarného 
odboru Umeleckej besedy 
a člen poroty pre sochársku 
výzdobu Národného divadla 
nemeckého pôvodu. Podieľal 
sa na založení organizované-
ho telovýchovného hnutia 
v Čechách, predovšetkým 
Sokola. 
 Tyršovo nábrežie je 
z juhu je ohraničené Vie-
denskou cestou, ktorá ho 
oddeľuje od Sadu Janka Krá-
ľa. Nachádza sa tu divadlo 
Aréna a dve štýlové reštau-
rácie Au café a Leberfi nger. 
V 80. a 90. rokoch 20. sto-
ročia sa tu nachádzal Luna-
park, začiatkom 21. storočia 
bol odstránený a odvtedy sa 
nábrežie používa na kultúr-
ne-spoločenské a rekreačné 
akcie a divoké parkovanie 
áut. Pretože nábrežie je zá-
plavové územie, neuvažuje 
sa o novom prevádzkovaní 
zábavného parku na tomto 
území, nábrežie sa má naďa-
lej využívať na kultúrno-spo-
ločenské akcie.

Pokladnica Slovenskej fi lharmónie je 
do 18. októbra v starej budove SND
Už od druhej polovice ok-
tóbra ponúka Slovenská 
fi lharmónia zaujímavé a 
príťažlivé koncerty.
22.10., sobota, 16.00 h - 

Koncertná sieň SF, Slovenská 

fi lharmónia, Konstantin Iliev-

sky dirigent

Bábkoherecký súbor Teat-

ro Neline, Petronela Dušová 

umelecká vedúca, Martin Va-

nek moderátor

Maurice Ravel - Moja matka 

hus, balet

23. 10., nedeľa, 16.00 h
Koncertná sieň

KONCERT BEZ BARIÉR, 
Slovenský komorný orchester, 

Ewald Danel umelecký vedúci 

/ husle

Jana Nagy-Juhász klavír, An-

tonín Dvořák   Sonatína pre 

husle a klavír G dur, op.100, 

B. 183

Humoreska, op.101, Biblické 

piesne, op. 99. Bezbariérový 

vstup do Koncertnej siene je 

zabezpečený zo služobného 

vchodu SF – Medená ul. č. 3

27.10., 28.10., štvrtok, pia-
tok,  19.00 h
Koncertná sieň SF, Otvárací 
koncert 68. koncertnej se-
zóny, Slovenská fi lharmónia, 

Muhai Tang dirigent, Sharon 

Kam klarinet, Richard Strauss 

Šľahačka, op. 70 (výber z ba-

letnej suity), Carl Maria von 

Weber Klarinetové kvinteto 

B dur, op. 34 (verzia pre slá-

čikový orchester), Antonín 

Dvořák  Symfónia č. 9 e mol Z 

Nového sveta, op. 95.

Vstupenky:online na www.

fi lharmonia.sk, pokladnica 

Slovenskej fi lharmónie bude 

do 18.10. v historickej budove 

SND, vchod z Gorkého ulice. 

Od 19.10. už v budove Reduty, 

Nám. Eugena Suchoňa 1.

(rl)

Svet nám ich závidí
Neobvyklé motto ok-

tóbrového koncertu 
Metropolitného orchestra 
Bratislava dáva tušiť nie-
čo výnimočné. A nemýlite 
sa. Naozaj bude výnimoč-
ný.
 Zo Slovenska pochádza 
mnoho úžasných spevákov, 
ktorí sa uplatnili výlučne v 
zahraničí. O niektorých sme 
doma dlho ani nepočuli, ba 
priam sme si mysleli, že so 
Slovenskom nemajú nič spo-
ločné. Podľa príslovia „doma 
nikto nie je prorokom“ sme si 
ich nevážili. To je práve dôvod 
novej série koncertov MOB, z 
ktorých práve tento bude prvý 
a zaznie v rámci už piatej kon-
certnej sezóny MOB, ktorú 
organizuje spoločne s BKIS. 
Cieľom je predstaviť, resp. pri-
pomenúť na domovskej scéne 
hlasy, ktoré nám svet závidí. 
Zároveň budú tieto koncerty 
spojené aj s nahratím živého 
záznamu, aby sa aspoň na CD 
zachovali unikátni speváci, na 
ktorých akosi zabúdame.
 Prvý koncert tohto cyklu 
je venovaný Lívii Ághovej. 
Túto geniálnu speváčku hneď 
po skončení štúdií „ukoristi-
li“ do pražského Národního 
divadla. Odvtedy sa na Slo-
vensku ukáže veľmi sporadic-
ky a napriek tomu, že patrí 

medzi najlepšie mozartovské 
speváčky a poznajú ju na naj-
väčších pódiách sveta, si na 
ňu u nás spomenú už asi len 
tí najlepší znalci. Spolu s diri-
gentom Rastislavom Štúrom 
a Metropolitným orchestrom 
Bratislava si pre svoje brati-
slavské publikum pripravila 
niekoľko jej srdcu blízkych 
melódií.
 Októbrový koncert sa 
koná dňa 16. októbra 2016 
o 17:00 v Mestskom divadle 
P.O.Hviezdoslava. MOB ďa-
kujem za pomoc Bratislavské-
mu kultúrnemu spolku a PD 
Čachtice.

(red)

Markovičov kabaret  Na plnú hu(d)bu  štartuje v októbri
S humoristom Milanom 

Markovičom a hudob-
níkmi Petrom Niňajom a 
Róbertom Puškárom sme 
sa pozhovárali o novom 
kabaretnom projekte pod 
názvom Na plnú hu(d)bu, 
ktorý štartuje 4. októbra 
v Bratislave. 

Ľudia majú dnes (kedy 
nemali, že?) politiky plné 
zuby a ona stále dokáže 
spoločnosť rozdeľovať. 
Ako vnímate tento aspekt 
vo vašom novom progra-
me? Aká politika bude vo 
vašom programe?  
M. Markovič: Aj náš nový 
titul NA PLNÚ HU(d)BU je 
humorno-satirický - asi aj 
preto, že kabaret ani iný ne-
býva. Na naše predstavenia 
sa ľudia prichádzajú pobaviť 
a tiež vypočuť si náš názor na 
situáciu v spoločnosti, keďže 
každý si potrebuje porovnať 
svoje myšlienky s myšlienka-
mi iných, aby sa im pootvorili 
oči a vedeli sa orientovať vo 
všeličom, na čo sa neraz ťažko 
prijíma stanovisko. 

Váš nový projekt je aj 
o hudbe. Ako zapadá do 
nového programu a ako 
ste ju poňali a prepojili 
s hovoreným slovom? Čo 
budete hrať, aký žáner 
a štýl hudby?
Peter Niňaj: Hudba je ne-
deliteľnou súčasťou každého 
dobrého kabaretu. V našom 
predstavení odznejú skladby 
rôznych  žánrov, ale častokrát 
v netradičnom podaní. Chce-
me ukázať, že aj hudba sa dá 
interpretovať s humorom a 
mnoho skladateľov aj humor-
né skladby napísalo. Okrem 
toho nenechávame diváka len 
tak sedieť, ale spolupracujeme 
s ním a dokonca sa sám po-
dieľa na interpretácii. Ale to 

už sú prekvapenia, ktoré ne-
budeme prezrádzať. 
Róbert Puškár: Inštrumen-
tálnym základom hudobnej 
zložky nášho predstavenia 
sú samozrejme husle, klavír 
a spev, ale využívame v ňom 
aj naše typické ľudové nástro-
je, píšťalky, fujaru, akordeón 
a tiež na Slovensku neobvyklý 
nástroj, Panovu píšťalu. No a 
okrem toho sme hereckými 
partnermi pánu Markovičovi 
v rôznych scénkach a skečoch. 
Takže sa máte na čo tešiť! 

Kabaret a satira sa dnes 
v médiách veľmi nenosia, 
politici neradi vidia kritiku 
na svoju hlavu, dokonca 
ani v humornej satirickej 
forme - aj preto zrejme 
nemá miesto v médiách. 
Ako sa s tým vysporiadate 
vo vašom novom progra-
me...?
M. Markovič: Nie sme ka-
zatelia, sme zabávači, a preto 
slovom i hudbou približu-
jeme našim návštevníkom 
náš pohľad na život a možno 
i návod, ako ho prežiť ľahšie, 
príjemnejšie, zábavnejšie. Bez 
ohľadu na to, čo si o tom mys-
lia politici. Tí na nás nemajú 
dosah, takže sme nezávislí od 
všelijakých politických tlakov 
a podmieneností a pokojne 
si dovolíme všetko to, čo by 
v televízii za súčasných pod-
mienok na Slovensku určite 
neprešlo.

Satirici a kabaretiéri ako-
by v dnešnej dobe vyhy-
nuli - čím to je...?
M. Markovič: Vytvoriť uce-
lené kabaretné predstavenie 
je nesmierne zložité, takže sa 
do toho málokto pustí. Buď 
chýbajú predpoklady autor-
ské alebo niet účinkujúcich, 
ktorí by vedeli skĺbiť toľké 
rôznorodé požiadavky, s kto-

rými sa nestretnete v nijakom 
divadle. Kabaret sám osebe je 
ťažko defi novateľný tvar, čo sa 
pomerne často zneužíva pri 
uvádzaní lacných a lascívnych 
komédií, ktoré s klasickým 
kabaretom nemajú nič spo-
ločné. My sme sa podujali vrá-
tiť tomu prvorepublikovému 
kabaretu dobré meno i strate-
ný lesk. Len divák posúdi, či sa 
nám to podarilo.

Čo všetko sľubuje váš 
program? Koľko bude 
program trvať a aké máte 
s ním plány?
M. Markovič: Ide o multižán-
rový tvar, kde sa striedajú hu-
moristické i satirické útvary 
vo forme monológov, skečov, 
paródií a parafráz, ako aj po-
hybových kreácií a tiež piesní, 
šansónov, kupletov i nespie-
vaných hudobných ukážok 
v multiinštrumentálnom po-
daní, nuž a na to všetko sme 

v tomto kabaretnom titule len 
traja. Na rozdiel od prvého ti-
tulu so šiestimi účinkujúcimi 
(ktorý rovnako stále hrávame) 
toto trojčlenné predstavenie 
je ešte ucelenejšie, variabil-
nejšie a nadobudlo väčší švih, 
čo oceňujú naši diváci hlavne 
v typickom kabaretnom pro-
stredí (stolové sedenie), kde 
nie je veľký rozdiel medzi ja-
viskom a hľadiskom a diváci 
sú viac vťahovaní do diania 
počas celého predstavenia. 
Samozrejme, bufet aj s obslu-
hou počas celého vystúpenia 
sú súčasťou kabaretu, ako to 
už všade vo svete býva. Pred-
stavenie má 90-100 minút aj 
s prestávkou a okrem pre-
miéry 4. októbra 2016 v bra-
tislavskom Zrkadlovom háji 
máme už dohodnuté predsta-
venia vo Zvolene, Brne, Ostra-
ve a Prahe.

Robert Lattacher

Spoločnosť zaoberajúca sa 
distribúciou a doručovaním

Adresných zásielok (listy, časopisy) a 
Neadresných zásielok (letáky) určených 

do schránok obyvateľstva

HĽADÁ SPOĽAHLIVÝCH DORUČOVATEĽOV

V prípade záujmu nás kontaktujte na tel. č.: 0908 708 707
bratislava@cromwell.sk
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Telekom Night Run 2016 
atakuje hranicu 5 000 bežcov

Rekordný počet 4418 
bežcov (1569 žien, 

2525 mužov, 162 dvojčlen-
ných štafi et) a 621 detí vo 
veku od 5 do 15 rokov a 
skvelá atmosféra v uli-
ciach hlavného mesta Slo-
venska charakterizovalo 
8. ročník bratislavského 
nočného behu – Telekom 
Night Run v sobotu 24. 
Septembra.
 Rekordné štartové pole 
odštartoval na diaľku úradu-
júci majster sveta a Európy v 
cestnej cyklistike Peter Sagan. 
„Desať, deväť, osem, sedem, 
šesť, päť, štyri, tri, dva, jeden 
– štart!“ poslal bežcov na 10 
004 metrov merajúcu trať 
26-ročný Žilinčan z Holand-
ska telemostom, kde štartoval 
na pretekoch Eneco Tour. 
 V súťaži mužov triumfoval 
slovenský reprezentant Jozef 
Urban (TJ Obal servis Koši-
ce). Atraktívnu trať večerným 
hlavným mestom zvládol 
dvojnásobný maratónsky maj-
ster SR (2012, 2013) a trojná-
sobný polmaratónsky (2014 
– 2016) za úctyhodných 30:22 
min a triumfoval s náskokom 
1:47 min pred Bratislavča-
nom Alexandrom Jabloko-
vom, úradujúcim slovenským 
šampiónom v krose míliarov. 
Tretí fi nišoval Milan Švec (AK 
Tlmače).

 V súťaži žien prekvapujú-
co zvíťazila piata z nedávnych 
majstrovstiev SR v cestnom 
behu na 10 km Jana Úradní-
ková (TJ Družba Piešťany), 
ktorá si časom 38:39 min vý-
razne zlepšila osobný rekord. 

Ôsmy ročník Telekom Night 
Run sa niesol aj v znamení po-
moci nepočujúcim, ktorých 
spoločnosť Slovak Telekom 
a jej nadačný fond dlhodobo 
podporuje. V rámci týždňa 
nepočujúcich odovzdali v 
spolupráci s charitatívnym 
projektom Denníka Nový Čas 
Srdce pre deti, nepočujúcim 
bratom Adriánovi a Marekovi 
výťažok z dražby štartových 
čísiel na nákup načúvacích 
zariadení v hodnote 3000 eur. 
Poskladalo sa na ne 56 darcov 
v sume 400 eur, zostávajúcich 
2600 eur venoval Nadačný 
fond spoločnosti Slovak Te-
lekom. 
 Ôsmy ročník Telekom 
Night Run sa uskutočnil za 
aktívnej podpory magistrá-
tu hlavného mesta Slovenska 
Bratislavy, do bežeckých sú-
bojov sa zapojil aj primátor 
Ivo Nesrovnal, ktorý za víťa-
zom zaostal v peknom čase o 
necelých 24 minút.

(bak)

Nepočujúci využívajú služby 
online tlmočníkov
Pre nepočujúcich je množ-

stvo bežných úloh ťažko 
riešiteľných a sú tak odkáza-
ní na pomoc blízkych alebo 
profesionálov. Len vybavenie 
akejkoľvek úradnej záležitosti, 
pri ktorej nepočujúci potrebu-
je komunikovať s klientským 
pracovníkom, je bez spoluú-
časti tretej strany takmer ne-
možné. Pomoc tlmočníka do 
posunkového jazyka vyžadujú 
aj každodenné neočakávané 
situácie. 

Online tlmočníka využíva 
čoraz viac klientov
 Práve na základe tejto 
potreby vznikla v roku 2015 
platforma online pomoci pod 
názvom Online tlmočník, kto-
rá reaguje na potreby nepoču-
júcej komunity. Služba Online 
tlmočník je jednou z ďalších 
cielených aktivít Nadačného 
fondu Telekom pri Nadácii 
Pontis, ktorý už 14 rokov po-
máha nepočujúcim riešiť a 

skvalitňovať ich každodenné 
výzvy. 
 „Počas pilotnej prevádz-
ky Online tlmočníka sa nám 
do systému zaregistrovalo 
takmer 150 nepočujúcich a 
týždenne našich 5 tlmoční-
čok obslúži asi 40 zákazníkov. 
Zatiaľ fungujeme v režime 
pondelok, streda, piatok od 
8:00 do 20:00. Skúsenosti po-
dobnej služby, Tichej linky 
z Čiech, i naše vlastné, nám 
však jasne ukazujú, že dopyt 
rastie a budúcnosť je v nepre-
tržite dostupnej službe, čiže 
niečo ako pohotovostný asis-
tent,“ uviedol Juraj Recký, ko-
ordinátor nadačného fondu. 
 Online tlmočník aktuálne 
funguje cez Skype, pričom na 
spojenie sa s tlmočníkom je 
potrebný počítač, tablet alebo 
smartfón s webkamerou. Vý-
hodou je aj kvalitné pripojenie 
do internetu.

(bak)

Medzinárodný deň duševného zdravia 
otvorí psychiatrické ambulancie
Každoročne - 10. ok-

tóbra, ktorý je Sve-
tovou zdravotníckou 
organizáciou určený 
ako Medzinárodný deň 
duševného zdravia sa  
verejnosť má možnosť 
dozvedieť viac o depresii 
ale aj on anhedónii, kto-
rá sa často objavuje ako 
prvý príznak depresie. 
Anhedónia je pojem, odvo-
dený z gréckeho slova „hedo-
ne“, teda radosť, potešenie. Je 
to symptóm, ktorý sa preja-
vuje ako neschopnosť preží-
vať radosť, teda nemožnosť 
užívať si život a skutočne žiť. 
Často sa objavuje ako prvý 
príznak za začiatku depresív-
nej epizódy a môže pretrvá-
vať aj keď ostatné symptómy 
depresie vymiznú. Depresia 

je psychická porucha, kto-
rá je dobre liečiteľná, hoci 
sa môže opakovať. Mnoho 
pacientov sa však nelieči, 
príp. nevyhľadá lekára včas. 
Ochorenie môže postihnúť 
každého v každom veku a v 
rôznom životnom období. Je 
to závažné ochorenie, ktoré 
naruší každodenné fungova-
nie človeka.
 Duševné problémy sú, 
žiaľ, ešte stále tabu.  Mnohí 
sa boja navštíviť psychiat-
ra. Práve Deň otvorených 
dverí, ktoré organizuje Liga 
za duševné zdravie ponúka 
možnosť stretnúť sa s psy-
chiatrom, porozprávať sa o 
svojich problémoch a v pod-
state zistiť, že je to ako každá 
iná návšteva lekára.

V Bratislave budú mať otvorené dvere 
v týchto ambulanciách:

10. 10.2016 

MUDr. A.Heretíkova Marsalova , REA – Ambulancia psychiat-

rie a psychoterapie, s.r.o., Istrijská 8/B ...... 8.00 – 15.00 h.

MUDr. M. Čerňan, Svoradova 5,  ........... 8.00 – 14.00 h.

11. 10. 2016
MUDr. R. Paššová, Psychiatrická ambulancia, 

Teslova 33, ............... 8.00 – 15.00 h.

14. 10. 2016 

MUDr. L. Žinayová, Mickiewiczova 13 ....     8.00 – 15.00 h.

21.10.2016
MUDr. S. Belanská, nám. SNP, č. 10, ...... 8.00 – 15.00 h.

26.10.2016
MUDr B.Vašečková, nám SNP, č.10 .....   8.00 – 15.00 h.

V ambulanciách dostane záujemca dotazník k Anhedónii, kto-

rý je akýmsi orientačnou diagnostickou pomôckou, edukačné 

brožúrky a informačný leták. Psychiatrické ambulancie v Bra-

tislave rozvrhli harmonogram Dňa otvorených dverí aj mimo 

10. október 2016, nakoľko sa musia prispôsobiť svojim stálym 

pacientom. 

-mik-

Hlavné mesto je plné bariér
Hlavné mesto je plné 

bariér, samospráva 
tento problém nerieši 
systémovo a dostatočne. 
Poukazujú na to musku-
lárni dystrofi ci. Odkázaní 
sú na invalidný vozík a 
pomoc druhej osoby, pre-
tože ich svaly sa stávajú 
bezvládnymi. 
 Pohyb po hlavnom mes-
te označili pre zdravotne 
postihnutých ako kompli-
kovaný. Nedávno si „bezba-
riérovosť“ boli vyskúšať na 
električkovej zastávke MHD 
na rohu ulíc Špitálska a Ma-
riánska. Na nástupnú plochu 
zastávky by sa bez cudzej po-
moci nedostali. „Bezbariéro-
vosť tu treba okamžite riešiť,“ 
povedal na stretnutí s no-
vinármi a poslancami Jozef 
Blažek z Organizácie musku-
lárnych dystrofi kov (OMD). 
Dystrofi ci upozorňujú na 

stavebný zákon, z ktorého 
vyplýva, že bezbariérové 
úpravy treba robiť aj pri udr-
žiavacích prácach, a to mesto 
podľa nich nie vždy dodržu-
je. Hoci električky či MHD 
sú podľa nich nízkopod-
lažné, pre vozíky nie sú 
prispôsobené mnohé 
zastávky. Mesto plánuje 
v tejto súvislosti urobiť 70 
bezbariérových úprav nájaz-
dov na chodníky pri priecho-
doch pre chodcov.

(red, rl)
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Komplexná starostlivosť o Vašu záhradku. 
Pravidelná starostlivosť o malé záhradky 

i o veľké záhrady počas celého roka.
Letná a zimná údržba aj pre bytové spoločenstvá.

Tel. 0917 539 527 Happygardens

Október je mesiac, keď už 
prichádzajú ranné prízem-
né mrazíky a nočné teploty 
začínajú klesať pod nulu. 
Odkvitá väčšina kvitnúcich 
rastlín a zároveň odstraňu-
jeme odkvitnuté kvety let-
ničiek. Z pestrofarebných 
kvitnúcich rastlín je sezóna 
kvitnutia chryzantém. Ešte 
stále môžeme vysádzať 
cibuľoviny narcisov, tuli-
pánov a hyacintov. Z pôdy 
vyberáme cibule a hľuzy 
niektorých okrasných rast-
lín, ako sú begónie, dahlia, 
gladioly a iné. Pred usklad-
nením ich usušíme a očistí-
me. U okrasných stálozele-
ných drevín odstraňujeme 
staré, suché a choré vetvy.  
Korene vresov prikryjeme 

proti mrazom čečinou z 
ihličnanov. U ruží striháme 
len šípky a vysoké výhony. 
Ruže s okrasnými šípka-
mi nestriháme. Koreňové 
krčky prikryjeme zeminou 
a nadzemné časti čečinou, 
prípadne slamou.  Je vhod-
né obdobie na zakladanie 
skalky, výsadbu ovocných 
stromov, ihličnatých i list-
natých okrasných kríkov a 
na výsadbu živých plotov. 
Pred výsadbou je dobré 
korene rastlín na 1až 2 dni 
namočiť do vody. V zele-
ninovej záhrade zberáme 
už aj všetky druhy struko-
vín, koreňovej, tekvicovej 
a ostatnej dozretej zeleni-
ny. Pred uskladnením ich 
necháme najprv vysušiť a 

potom uskladňujeme vo 
vhodných tmavých, vetra-
teľných a suchých miest-
nostiach. Mrazuvzdornú 
zeleninu, ako je ružičková 
a hlávková kapusta, zimný 
pór, špenát, chren a iné ne-
cháme na záhonoch a zbe-
ráme postupne. Po zbere 
všetkej úrody na prázdne 
zeleninové záhony rozho-
díme maštaľný hnoj alebo 
vyzretý kompost a zrýľuje-
me alebo vysievame plodi-
ny na zelené hnojenie. Prí-
liš mokrú pôdu posypeme 
rašelinovým substrátom 
alebo pieskom. Rastliny, 
ktoré sú na kyslých pôdach 
často trpia, preto je potreb-
né neutralizovať pôdnu 
kyslosť vápnením. Takisto 

už zberáme aj v ovocnej 
záhrade všetky druhy zim-
ných odrôd jabĺk a hrušiek. 
Dozberávame tiež posled-
né plody neskorého viniča. 
Na jeseň nezabúdame na 
pravidelné odstraňovanie 
opadaného lístia, hlavne 
z trávnikov, kde by nám 
mokré lístie zanechalo 
škvrny. Podrvené lístie je 
výborným materiálom na 
kompost. V sadoch alebo 
záhradách, ktoré nie sú 
oplotené, je dobré kmene 
stromov chrániť pletivom 
proti ohrýzaniu divej zveri.                                                                                

 „Záhradkársky svet .“                                   
Ing. Radovan Tomko - 

Happygardens  

personalizovaná tlač transakčných a marketingových dokumentov
TransPromo (kombinácia transakčného a marketingového dokumentu)
obálkovanie, wrapping a fóliovanie 

D O S T A N E M E  V Á S  D O  S C H R Á N O K

adresné, neadresné a selektívne doručovanie zásielok
kontakty na cieľovú skupinu a návrh stratégie a kreatívy jej oslovenia
hybridná pošta

o b c h o d @ c r o m w e l l . s k
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Vône a chute ulíc

Rubriku pripravuje 
portál Kavickari.sk
Portál, ktorý ako prvý na 
Slovensku združuje skupi-
nu gurmánov a pôžitkárov 
v jednom. Vznikol z malej 
skupinky na facebooku, 
v rámci ktorej mohli fanú-
šikovia postovať fotografi e 
a zážitky z kaviarní.

Magio pláž uzavrela desiaty ročník, 
opäť prekonala množstvo rekordov

Bratislavská Magio pláž 
nedávno ukončila svoj 

jubilejný 10. ročník, ktorý 
opäť prekonal množstvo 
hraníc. Nielen, čo do poč-
tu čísiel a štatistík, ale i 
čo sa týka obsahu. Počas 
desiatich rokov sa z mest-
skej pláže počas leta stalo 
frekventované multižán-
rové miesto, ktoré dokáže 
osloviť skutočne každé-
ho.
 Desať rokov zábavy a od-
dychu, ale aj kultúry, športu 
a vedy vždy premení od júna 
do septembra túto pokojnú 
časť pravého brehu Dunaja 
na frekventovanú promená-
du hrajúcu pestrými farbami, 
chuťami a zvukmi. Počas de-
siatich sezón zavítali na pláž 
už 2 milióny návštevníkov. 
V posledných rokoch praje 
organizátorom aj počasie. Len 
toto leto si mohli návštevníci 
užiť až 57 slnečných dní, ma-
ximálna nameraná teplota sa 
vyšplhala na 33 stupňov.

Leto 2016 - rekordy v spot-
rebe jedla a pitia
 Návštevníci pláže si tento 
rok objednali pizzu až 4223-

krát, ochutnali 5060 obedo-
vých menu a vypili neuveriteľ-
ných 31 820 kokteilov. Spolu 
s počtom návštevníkov každo-
ročne rastie aj spotreba piva 
(27 998 l), čo je v porovnaní 
s rokom 2015 až o 4000 litrov 
viac. Za absolútneho skokana 
v medziročnom porovnaní 
možno považovať kávu, kto-
rej sa oproti vlaňajšku vypilo 
o 11-tisíc šálok viac. 

Od najmenších po fi lmo-
vých gurmánov
 V tejto sezóne nepadali 
len gastrorekordy. Z pohľadu 
počtu aktivít sa Magio pláž 
prehupla cez tisícku bodov 
programu. Prvýkrát mala pláž 
aj svoju vlastnú hymnu, ktorú 
naspieval Bystrík. Atraktivite 
opäť pomohol Bažant kine-
matograf aj olympionici, kto-
rí tu pred odchodom do Ria 
usporiadali spoločnú auto-
gramiádu a po ich návrate sa s 
návštevníkmi podelili o radosť 
z medailí. Na svoje si prišli aj 
fanúšikovia Petra Sagana, kto-
rí tu sledovali jeho úspechy na 
Tour de France. 

(bak)

Osemročný zámer rozhľadne pod 
Kamzíkom sa stal nedávno realitou

Bratislava má konečne 
turistickú rozhľadňu 

pod Kamzíkom, na tzv. 
Americkom námestí. Zá-
mer vznikol v Mestských 
lesoch Bratislava pred 
ôsmimi rokmi, no až tento 
rok sa dočkal realizácie. 
Turistická rozhľadňa bola 
sprístupnená v stredu 28. 
septembra 2016. 
 Rozhľadňa má výšku 15 
metrov a na jej výstavbu bolo 
použitých viac ako 20 m2 dre-
va z červeného smreku. Stála 
33 000 eur a bola fi nanco-
vaná z mestského rozpočtu. 
„V celom okolí plánujeme aj 
menšiu revitalizáciu, v rámci 
ktorej pribudnú aj toalety a 
nové miesta na opekanie,“ de-
klaroval riaditeľ mestskej or-
ganizácie Mestské lesy v Bra-
tislave Juraj Zikmund. Riaditeľ 
zároveň upozornil aj na to, že 
svah pod rozhľadňou bude 
pravidelne upravovaný a zeleň 
udržiavaná tak, aby ani v bu-
dúcnosti nebránila návštev-
níkom vo výhľade. Už čosko-
ro otvoríme aj vyhliadkový 
domček pod Kačínom,“ uvie-
dol v tejto súvislosti primátor 
I. Nesrovnal. Ako pripome-
nul, v lesoparku mesto tento 
rok zrekonštruovalo altánok 
pri 9. mlyne s grilom, altánok 
pri dele na Partizánskej lúke a 
takisto obnovili takmer 3 kilo-

metre lesných ciest.
 V tejto súvislosti pripomí-
name, že mesto by mohlo v 
budovaní rozhľadní pokračo-
vať. Ako ďalším tipom Brati-
slavského kuriéra je možnosť 
postaviť rozhľadňu pod De-
vínskou Kobyle, ktorá tam 
údajne kedysi dávno bola. 
 V prípade že naši čitate-
lia vedia niečo o tejto údaj-

nej rozhľadni na Devínske 
Kobyle, alebo majú dobové 
fotografi e ktoré to dokazujú, 
nech nás kontaktujú na mail: 
redakcia@bakurier.sk. Ďaku-
jeme

(rl, red)

Domček ukrytý v parku

Medická záhrada patrí 
k ikonám Starého 

Mesta. Dá sa v nej pre-
chádzať, čítať knihy, 
učiť sa i relaxovať alebo 
sa len bozkávať. Už dlh-
ší čas dáva priestor aj 
pôžitkárom, ktorí si tam 
chodia vychutnať kávu 
či chutný domáci koláč.
 Domček Medická je 
názov príjemnej, útulnej 
kaviarne s čarovnou atmo-
sférou. V blízkosti je detské 
ihrisko, z ktorého za ozýva 
džavot, hlasný smiech, roz-
hovory mamičiek a debaty 
oteckov. Akoby tam bol od 
nepamäti. „Domček“, ako 
kaviareň familiárne nazýva-
jú jej pravidelní návštevníci, 
privítal svojich prvých hos-
tí v roku 2014 a odvtedy je 
otvorený denne, či je teplo a 
či dážď.
 Kávičkári tu potešia svo-
je kávové bunky kávou znač-
ky Coff eein, ktorá lahodne 
rozvoniava po celej kaviar-
ni. V ponuke je aj chutné 
Chai latte v rôznej podobe. 
Osviežia vás domáce li-
monády od výmyslu sveta, 
dokonca aj teplá limonáda 
s názvom „Jablkový zázrak”. 
Ale veď uvidíte sami, keď do 
Domčeka zavítate. Ani bio 
nadšenci neobídu naprázd-
no. Vyskúšať musíte bio lí-
zanku a raw cukríky. Mňam! 
Aký by to bol Domček bez 
detí! Tie sa môžu tešiť na 
detský kútik plný hračiek, 
farbičiek a farebných tuliva-
kov. Vy sa zatiaľ zrelaxujete 
v jednom z pohodlných kre-
siel. A keď sa stane drobná 
nehoda, poteší prebaľovací 
pult, na ktorý v Domčeku 
taktiež mysleli.
 Vychutnáte si dúšok 
z Bio čajov značky Sonnen-
tor, nazývaných tiež „čaje 
dobrej nálady“. Domček 
Medická myslí aj na zdravie 
malých huncútov. Po nároč-
nej hre načerpajú vitamíny 
a energiu z čerstvých štiav. 
Výber je naozaj široký, po-
maranč, grapefruit, jablko, 
mrkva. Pre mamičky je pri-
pravená vitamínová bomba 
v kombinácii so zázvorom. 
Čokomaniakom urobí ra-
dosť lahodná horúca čoko-
láda s domácou šľahačkou. 
Nezabúdajme ani na otec-
kov, počas ich “chlapskej-ta-
to” jazdy určite ocenia vy-

chladené pivečko. V ponuke 
nájdete aj nealko verziu.
 Domček sa nachádza 
v blízkosti Letnej čitárne 
a ponúka naozaj príjemnú at-
mosféru pre všetkých, malých 
aj veľkých návštevníkov. Je 
vhodný na krátkodobé úniky, 
ale pokojne môžete ostať celý 
deň. Ak vám v brušku začnú 
vyhrávať muzikanti neprí-
jemnú pieseň menom hlad, 
zaženie ju zapekaný domče-
kovský chlebíček, melódia 
a jej chuť sa prispôsobí podľa 
tónov, ktoré vám vyhrávajú. 
Pre detičky šunka a syr, pre 
gurmánov prosciutto, pre 
nemäsožravcov mozzarella 
a pre štipľavé jazýčky chori-
zo. Domček myslí na každého 
a nezabúda ani na vitamíny 
v podobe čerstvého šaláta.
 Čo by to bolo za magic-
ké miesto bez domácich ko-
láčikov a lahodnej domácej 
zmrzliny. Ponuka je rôzna a 
často sa chuť kúzla v Domče-
ku mení. Nikdy vás teda ne-
omrzí, naopak prekvapí a po-
teší. Tešiť sa môžete na rôzne 
druhy cheesecakes, ovocné 
koláče, cookies, Sacherovu 
tortu, croissanty, ale aj výber 
z bezlepkových a raw kolá-
čov. V Domčeku jednoducho 
plynie čas pomalšie. Veď sa 
príďte presvedčiť. Usilovne tu 
pracujú usmiate dievčatá kto-
ré ochotne splnia všetky vaše 
priania a poradia s výberom. 
V Domčeku vám radi zorgani-
zujú aj narodeninovú oslavu, 
hlavne detské párty sú tu mi-
moriadne obľúbené. Domček 
je v skutku zázračný, jeho kúz-
la vás naozaj ohúria! Tak ako 
nás. 

Domček Medická nájdete 
aj na facebooku.

Text: Augustína Markocsyová
Foto: Ondrej Bobek

Riziká používania 
zábavnej pyrotechniky
Z pohľadu bezpečnos-

ti je najzávažnejším 
problémom ľahká dostup-
nosť zábavnej pyrotechni-
ky pre deti a u dospelých 
to častokrát býva spoji-
tosť s konzumáciou alko-
holu a následným použí-
vaním výrobkov zábavnej 
pyrotechniky. 
 U detí dominuje neodbor-
ná manipulácia s pyrotechni-
kou a absencia prirodzených 
zábran pri jej používaní. To 
môže zapríčiniť nielen ich 
zranenie, ale aj požiare a po-
škodenie majetku. Deti pou-
žívajú pyrotechniku ku hrám, 
ale mnohokrát i k provokáci-
ám. Výnimkou nie sú ani také 
prípady, ako hádzanie zápal-
ných výbušnín za oblečenie 
alebo používanie vystreľova-
cích svetlíc ako „zbraň“ pri 
hre. U dospelých užívateľov 
zábavnej pyrotechniky sú 
časté úrazy a požiare bytov, 
ktoré vznikajú z neopatrnosti. 
Ľudia si doma častokrát ro-
zoberajú originálne výrobky, 

prípadne vyrábajú výbušniny 
po domácky. Najčastejšie 
sa však u dospelých alebo 
mladistvých stretávame s 
nevhodným používaním 
pyrotechniky pod vply-
vom alkoholu, čo vedie k 
požiarom alebo k zrane-
niam od letiacej a horia-
cej pyrotechniky. Horiace 
výbušniny majú dostatočnú 
teplotu k zapáleniu ďalších 
horľavých materiálov napr. po 
vlietnutí oknom do bytu, na 
povalu, balkón alebo strechu 
domu. Častokrát dochádza i 
k prípadom poškodenia alebo 
zapálenia zaparkovaných áut.
Nelegálna výroba a zhromaž-
ďovanie výbušnín sa môže 
klasifi kovať aj ako trestný čin 
nedovoleného ozbrojovania. 
(295 ods. 1 zákona č.300/2005 
Z.z. Trestný zákon). Trestné 
sadzby sa pohybujú v rozme-
dzí od troch až do ôsmich 
rokov.

(prebraté z portálu 
zachranari.sk, krátené)

Čašník/-čka barman/-ka
Informácie o pracovnom mieste
Miesto práce: Historické centrum BA, Bratislava
Termín nástupu: dohoda
Druh pracovného pomeru: plný úväzok
Náplň práce, právomoci a zodpovednosti
Obsluha zákazníka v historickej cukrárni, obsluhovať sa bude v dobo-
vých kostýmoch, výnimočné prostredie, zahraničná klientela, vysoká 
úroveň stolovania.
Iné výhody
Stabilné a dlhodobé zamestnanie,celá mzda uhradená cez pásku, 
príjemne prostredie
Požiadavky na zamestnanca
Osobnostné predpoklady a zručnosti
výučný list alebo hotelová škola-podmienka, 
prax v zahraničí výhodou.
Jazykové znalosti:
Anglický jazyk - aktívne
Požadované vzdelanie: výučný list, stredoškolské s maturitou 
nadstavbové/vyššie odborné vzdelanie
Informácie o výberovom konaní
zasielať životopis na adresu bameko@bameko.sk s aktuálnou fotkou.

PRACOVNÉ MIESTO
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